



Assistance Association for Political Prisoners (AAPP) နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း

No.(75), 33 Extension Ward, Oakthaphayar Street, Dagon Myothit (North), Yangon, Myanmar
E-mail: info@aappb.org Website: www.aappb.org



၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ၊ လစဉ်အစီရင်ခံစာ

၅၇၁



နိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားမှုများကြောင့်
ဖမ်းဆီး၊ ထိန်းသိမ်းခြင်း
ခံထားရသူနှင့် ထောင်ပြင်ပမှ
တရားရင်ဆိုင်နေရသူများ

၁၈၀



ထောင်တွင်းမှ
တရားရင်ဆိုင်နေရသူများ

၃၂



နိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားမှုများကြောင့်
အကျဉ်းကျခံနေရသူများ

၃၅၀



ထောင်ပြင်ပမှ
တရားရင်ဆိုင်နေရသူများ



စစ်တွေမြို့၊ ပြည်နယ်အစိုးရ
ရုံးရှေ့တွင် ဆန္ဒထုတ်ဖော်
လျှက်ရှိသော ရက္ခိုင့်ပြည်
ကျောင်းသားသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်
ကျောင်းသားသုံးဦးကို ရဲတပ်ဖွဲ့မှ
ဖမ်းဆီး

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ သတင်းသုံးသပ်ချက်

၁၀၅	ဖမ်းဆီး	၄၁	တရားစွဲဆို
၇	အကျဉ်းကျ	၈၅	လွတ်မြောက်
၁	တိုင်းရင်းသားလက်နက် ကိုင်အဖွဲ့များမှ ဖမ်းဆီး	၄	တိုင်းရင်းသားလက်နက် ကိုင်အဖွဲ့များမှ ပြန်လွတ်
၃	ကျန်းမာရေးမကောင်းသူ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ		

မာတိကာ

စက်တင်ဘာလ သုံးသပ်ချက် ၂.

တစ်လအတွင်း သတင်းသုံးသပ်ချက် ၄.

- နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ .
 - ဖမ်းဆီးခံရခြင်းများ ၉.
 - တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ ၁၀.
 - ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ ၁၅.
 - ထောင်မှလွတ်မြောက်မှုများ ၁၆.
 - တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များမှ ဖမ်းဆီးမှု ၁၇.
 - တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များမှ ပြန်လွတ်ပေးခြင်း ၁၇.

- ပျောက်ဆုံးနေသူများ ၁၈.

- နိုင်ငံရေးနှင့်နိုင်ငံသားတို့၏လွတ်လပ်ခွင့်အပေါ် တားမြစ်ခြင်းများနှင့် ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုများ ၁၉.

- ဆက်စပ်သတင်းများဖတ်ရန် Links ၂၉.

တစ်လအတွင်း သတင်းသုံးသပ်ချက်

စက်တင်ဘာလအတွင်း စုစုပေါင်း (၄၁) ဦး အမှုဖွင့်၊ တရားစွဲဆိုခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ထို (၄၁) ဦးအနက်မှ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ပုဏ္ဏားကျွန်း၊ မောင်တော နှင့် ချင်းပြည်နယ်၊ ပလက်ဝမြို့နယ် တို့မှ အရပ်သား အရပ်သား (၅) ဦးနှင့် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး (၁) ဦးသည် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၀(က)/၅၂(က)(ခ) သို့မဟုတ် ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၀၂ တို့ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ကယားပြည်နယ်၊ ဖားဆောင်းမြို့နယ်မှ NLD လူငယ် (၁) ဦးသည် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၆(ဃ)ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်း ဒေသကြီးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့မှ ကျောင်းသား (၃၄) ဦးသည် ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့် နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့် (ငြိမ်းစုစီ) ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉ (သို့) ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅ (က) (ခ)၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၅ တို့ဖြင့်လည်းကောင်း အသီးသီး အမှုဖွင့်၊ တရားစွဲဆိုခြင်းကို ခံခဲ့ရသည်။

စက်တင်ဘာလအတွင်း စုစုပေါင်း (၁၀၅) ဦး ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ထို (၁၀၅) ဦးအနက်မှ ရခိုင်အရေးနှင့်ဆက်နွယ်၍ ဆန္ဒ ထုတ်ဖော်ခဲ့ခြင်းကြောင့် အရပ်သား (၄) ဦး ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရပြီး ကျောင်းသား (၂၃) ဦးသည် ငြိမ်းစုစီ ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉ (သို့) ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က)(ခ)၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၅ တို့ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ပလက်ဝမြို့နယ်မှ အရပ်သား (၂) ဦး သည် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ၅၂(က)(ခ) ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မောင်တောမြို့နယ်မှ အရပ်သား (၂) ဦး နှင့် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး (၁) ဦးသည် ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၀၂ ဖြင့်လည်းကောင်း ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရပြီး ကျန်ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ချုပ်ရေးမှူး နှင့် အရပ်သား (၇၃) ဦးသည် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ပုဏ္ဏားကျွန်း၊ မြေပုံ၊ မြောက်ဦး၊ ကျောက်တော် မြို့နယ်များမှ ဖြစ်ကြသည်။

စက်တင်ဘာလအတွင်း စုစုပေါင်း (၇) ဦး ပြစ်ဒဏ် ချမှတ်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ထို (၇) ဦးအနက်မှ တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ (၃) ဦး နှင့် ကျောင်းသား (၁) ဦးသည် ငြိမ်းစုစီ ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉ (သို့) ပုဒ်မ ၂၀ ဖြင့် လည်းကောင်း၊ အရပ်သား (၁) ဦးသည် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ၅၀(ည) ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အရပ်သား (၁) ဦးသည် ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(ခ) ဖြင့် လည်းကောင်း ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံခဲ့ရပြီး ကျန်တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ (၁) ဦးသည် ငြိမ်းစုစီဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် ဒဏ်ငွေ ပေးဆောင်စေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။

ဩဂုတ်လအတွင်း စုစုပေါင်း (၈၅) ဦး လွတ်မြောက်ခဲ့သည်။ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား နှစ်ဦးဖြစ်သော ကိုနေမျိုးဇင်၊ ကိုသိန်းအောင်မြတ် နှင့် ဒေါင်းတို့မျိုးဆက်သံချပ်အဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင် ကိုဇေယျာလွင် တို့သည် ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်ခြင်း မရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

ထို့ပြင် စက်တင်ဘာလအတွင်း ရှမ်းပြည် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ/ရှမ်းပြည်တပ်မတော် (RCSS/SSA) မှ တအာင်း အမျိုးသားပါတီ(TNP) အဖွဲ့ဝင် (၁) ဦးအား ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။

၎င်းပြင် စက်တင်ဘာလအတွင်း ရက္ခိုင့်တပ်တော်(AA)မှ ၎င်းတို့ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားခဲ့သော သံဃာတော် (၄) ပါးကို ပြန်လည် လွတ်ပေးခဲ့သည်။

လွတ်လပ်စွာထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်

စက်တင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့သည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဒီမိုကရေစီနေ့ဖြစ်သည်။ [ဒီမိုကရေစီ၏ အနှစ်အရသာမှာ ပြည်သူ့ထံမှ ဆင်းသက်လာသော အာဏာကို ပြည်သူတို့အတွက် ပြည်သူတို့ထံသို့ ပြန်လည်စီးဆင်းစေခြင်းပင်ဖြစ်သည်။](#) သို့သော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံတွင်း ဒီမိုကရေစီ၏ အနှစ်သာရ နှင့် စံနှုန်းများကို ဖော်ဆောင်နိုင်ခြင်းမရှိသေးဘဲ ပြည်သူ့အာဏာဆိုသည်မှာ မှားမှိန် ပျောက်ကွယ်နေဆဲဖြစ်ပြီး ပြည်သူများ၏ အခြေခံအခွင့်အရေးများသည် ဆက်လက်ဆုံးရှုံးနေဆဲဖြစ်သည်။ ဒီမိုကရေစီ ဖော်ဆောင်ရာတွင် အခြေခံကျသည့်အခွင့်အရေးတစ်ခုဖြစ်သည့် လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်ကို ကျင့်သုံးသူများသည် ဖိနှိပ်၊ ကန့်သတ်မှုများကိုသာ ရင်ဆိုင်နေကြရဆဲဖြစ်သည်သာမက ဖမ်းဆီး၊ တရားစွဲဆိုမှုများကို ရင်ဆိုင်နေကြရခြင်းသည် ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းမှ သွေဖည်လျက်ရှိသည်ကို ထင်ရှားစွာ ပြသလျက်ရှိသည်။

စက်တင်ဘာလအတွင်းတွင် လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်ကို ပိုမို တင်းကျပ်စွာဖြင့် ကန့်သတ်ထားသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ စက်တင်ဘာလအတွင်း ရခိုင်အရေးနှင့်ဆက်နွယ်၍ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ခြင်းအတွက် ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ မိတ္ထီလာ၊ မုံရွာ၊ ပခုက္ကူ နှင့် ပြည်စသည့် မြို့နယ်များမှ ကျောင်းသားသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် နှင့် ကျောင်းသား စုစုပေါင်း (၃၄) ဦးသည် ငြိမ်း၊စုစုပေါင်း ၉၂၀၀ ပုဒ်မ ၁၉ (သို့) ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က)(ခ) (သို့) သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၅ တို့ဖြင့် အသီးသီး တရားစွဲဆို ခြင်းကို ခံခဲ့ရပြီး ၎င်းတို့အနက်မှ ကျောင်းသား (၂၃) ဦး ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရကာ တစ်ဦး ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်း ခံခဲ့ရသည်။ ၎င်းပြင် အရပ်သား (၄) ဦးသည်လည်း ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသည်။

ထို့ပြင် အသံအဖွဲ့၏ ဒါရိုက်တာဖြစ်သူ ကိုစည်သူအောင်(ခ)မောင်ဆောင်းသည်လည်း ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်တွင် အင်တာနက်လိုင်းများပြန်ဖွင့်ပေးရန် လှုပ်ရှားမှုပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းအတွက် ငြိမ်း၊စုစုပေါင်း ၉၂၀၀ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် ဒဏ်ငွေချမှတ်ခြင်း ခံခဲ့ရသည်။ ထို့အတူ နှစ် ၇၀ ပြည့် ကရင်အာဇာနည်နေ့ အခမ်းအနားကို ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ စသိန်းဇော်မင်း၊ စောစက္ကလာနှင့် ဒေါ်စိန်ထွေးတို့သည် ငြိမ်း၊စုစုပေါင်း ၉၂၀၀ ပုဒ်မ ၂၀ ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ၁၅ ရက်စီ ပြစ်ဒဏ် ချမှတ်ခြင်း ခံခဲ့ရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင်း လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်အခြေအနေ မည်မျှလောက်ထိ ဆိုးရွားစွာ ကျဆင်းလျက်ရှိသည်ကို အထက်ပါ ဖြစ်စဉ်များမှ ထင်ရှားစွာ ပြသလျက်ရှိသည်။ ၎င်းပြင် ထိုအခွင့်အရေးကို ကန့်သတ်ထားသော ဥပဒေများဖြစ်သည့် ငြိမ်း၊စုစုပေါင်း ၉၂၀၀ နှင့် ရာဇသတ်ကြီးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၀၅(က)(ခ) တို့ကို ပြင်ဆင်နိုင်ခြင်းမရှိသေးခြင်းသည်လည်း လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်နယ်ပယ်ကို ပို၍ ကျဉ်းမြောင်းသွားစေသည်။ လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်ကို ချိုးဖောက်ခြင်းသည် လူ့အခွင့်အရေးကို ပိတ်ပင်ထားခြင်းဖြစ်သည့်ပြင် ဒီမိုကရေစီကို ဖော်ဆောင်ရာတွင် နှောင့်နှေးစေသော အခြင်းအရာလည်း ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံသားတိုင်း၏ လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်ကို လေးစား၊ လိုက်နာသော အားဖြင့် ထိုအခွင့်အရေးကို ကျင့်သုံးခဲ့၍ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံထားရသော နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ နှင့် ထောင်တွင်း နှင့် ထောင်ပြင်ပမှ တရားရင်ဆိုင်နေရသူများကို အမြန်ဆုံးလွှတ်ပေးခြင်း၊ ဖိနှိပ်ထားသောဥပဒေများအား ပြင်ဆင်/ဖြည့်စွက်ခြင်း တို့ကို လုပ်ဆောင်ပေးပါရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

ထို့ပြင် လက်ရှိကာတွင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ကူးစက်ရောဂါ ကူးစက်နှုန်း မြင့်မား နေချိန်ဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့သောကာလအတွင်း ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ကြသော တက်ကြွလှုပ်ရှားသူများ၊ အရပ်သားများ နှင့် ကျောင်းသားများအား ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းထားခြင်းသည် အကျဉ်းထောင်တွင်း မလိုလားအပ်သော လူ့ဦးရေ ပြည့်သိပ်မှုကို ထပ်မံဖြစ်ပေါ်စေသည့်အတွက် ရောဂါကာကွယ်တားဆီးရေး၌လည်း ထိရောက်မှုရှိနိုင်မည်မဟုတ်ပါ။ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ စစ်တွေမြို့ အမှတ် (၁) ရဲစခန်းမှ ရဲအရာရှိ (၂) ဦး ရောဂါပိုးကူးစက်ခြင်း ခံခဲ့ရပြီးနောက် [စက်တင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့](#)

တစ်နေ့တည်းတွင်ပင် စစ်တွေမြို့ အမှတ် (၁) ရဲစခန်း၌ ရဲဝန်ထမ်း (၂၂) ဦး နှင့် အချုပ်သား (၁၉) ဦးတို့ သည် ရောဂါပိုးကူးစက်ခြင်းခံထားရကြောင်း သိရှိရသည်။ ထိုအခြင်းအရာသည် အကျဉ်းထောင်များ၊ အချုပ်ထောင်များ နှင့် ရဲဘက်စခန်းများရှိ အကျဉ်းသားများအတွက် စိုးရိမ်ဖွယ်ရာ အနေအထား တစ်ရပ်ဖြစ်ပြီး အကျဉ်းထောင်တွင်း အကျဉ်းသားဦးရေ ထူထပ်လျက်ရှိခြင်းကြောင့် ကူးစက်မှု ဖြစ်ပေါ်ပါက ထိန်းချုပ်နိုင်ရန်ခက်ခဲမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် လက်ရှိအချိန် ကာလအတွင်း မလိုလားအပ်သော ဖမ်းဆီးမှုများကို ရပ်တန့်ရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် အကျဉ်းသား၊ အချုပ်သား မည်မျှအထိ ကူးစက်ခြင်းခံထားရသည်၊ မည်ကဲ့သို့ တားဆီး ကာကွယ်မှုများကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်တို့ကိုလည်း ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ထုတ်ဖော်ပြောကြားရန်လိုအပ်လျက်ရှိကြောင်း သုံးသပ်အပ်ပါသည်။

နိုင်ငံရေးအခွင့်အရေးဆုံးရှုံးမှုများ

၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပချိန် နီးကပ်လာသည်နှင့်အမျှ နိုင်ငံရေးပါတီတချို့သည် နိုင်ငံရေးအခွင့်အရေးဆုံးရှုံးမှု များကို ရင်ဆိုင်နေကြရသည်။ ရွေးကောက်ပွဲအချိန်ကာလတွင် နိုင်ငံရေးပါတီတိုင်းသည် ၎င်းတို့၏ မူဝါဒ၊ ၎င်းတို့ လုပ်ဆောင်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ထင်မြင်ယူဆချက်များနှင့် လက်ရှိအချိန်ကာလတွင် ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည့် အကြောင်းခြင်းရာများကို ပြည်သူ များအား လွတ်လပ်စွာ ချပြပိုင်ခွင့်ရှိသည်။ သို့မှသာလျှင် ပြည်သူများသည် ၎င်းတို့ယုံကြည်ရာ နိုင်ငံရေးပါတီကို မဲပေး နိုင်ကြမည် ဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် ထုတ်လွှင့်ပေးမည့် ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲအတွက် နိုင်ငံရေးပါတီများ၏ မဲဆွယ်ဟောပြောခြင်း မိန့်ခွန်းများကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်(UEC)မှ ဆင်ဆာ ဖြတ်တောက်မှုများရှိကြောင်း သိရှိရသည်။ မိန့်ခွန်းဆင်ဆာဖြတ်တောက်ခြင်းခံခဲ့ရသည့် နိုင်ငံရေးပါတီများမှာ ထားဝယ် တိုင်းရင်းသားများပါတီ၊ လူ့ဘောင်သစ် ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ(DPNS)၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီ(NDF)၊ ပြည်သူ့ပါတီ၊ ရခိုင်အမျိုးသားပါတီ(ANP)၊ ရခိုင် ဦးဆောင်ပါတီ(AFP) နှင့် ရခိုင်ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ(ALD) တို့ဖြစ်ကြသည်။ ထိုကဲ့သို့ ဆင်ဆာ ဖြတ်တောက်ခြင်းကြောင့် လူ့ဘောင်သစ်ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ(DPNS)၊ ပြည်သူ့ပါတီ နှင့် ရခိုင်ဦးဆောင်ပါတီ(AFP) တို့သည် မိန့်ခွန်းပြောသည့် ရုပ်သံ ရိုက်ကူးခြင်းကို ဆောင်ရွက်တော့မည်မဟုတ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ထိုအခြင်းအရာသည် လွတ်လပ်စွာ ပြောဆိုပိုင်ခွင့် နှင့် လွတ်လပ်စွာ မဲဆွယ်ခွင့်တို့ကို ကန့်သတ် ပိတ်ပင်ခြင်းဖြစ်ပြီး ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းနှင့်လည်း ကိုက်ညီခြင်းမရှိပါ။ ထို့ကြောင့် ပြည်သူများ၏ ရွေးချယ်ပိုင်ခွင့်များ ဆုံးရှုံးခြင်းမရှိစေရန် ထိုကဲ့သို့ ဆင်ဆာဖြတ်တောက်မှုများကို ပြန်လည် စိစစ် သုံးသပ်ပေးပါရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

တိုင်းရင်းသားဒေသများတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော ပဋိပက္ခများ၏ အကျိုးဆက်များ

စက်တင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့သည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ငြိမ်းချမ်းရေးနေ့ဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံတွင်း၌ ပြည်တွင်း ပဋိပက္ခများဆက်လက်ဖြစ်ပွားဆဲဖြစ်ပြီး လူ့ဂုဏ်သိက္ခာကို လေးစားလိုက်နာမှု နှင့် လူ့အခွင့်အရေးဆိုသည်မှာ စစ်မက်ဖြစ်ပွားရာ ဒေသများတွင် ပျောက်ဆုံးနေဆဲဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် မြန်မာနိုင်ငံတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ အသက်ရှူ လမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ကူးစက်ရောဂါ ကူးစက်မှုနှုန်း အရှိန်အဟုန်ဖြင့် မြင့်တက်လာခြင်းနှင့်အတူ တိုင်းရင်းသား ဒေသများအတွင်း လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှု များသည်လည်း ဆိုးရွားစွာ မြင့်တက်လာလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ အထူးသဖြင့် ရခိုင်ဒေသတွင်နေထိုင်ကြသော ရခိုင်တိုင်းရင်းသားများသည် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါ ကာလအတွင်း ပြည်တွင်းစစ်ဒဏ်ကို ဆိုးရွားစွာ ရင်ဆိုင်ခံစားနေကြရ သည်သာမက အမျိုးမျိုးသော လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများကို

ရင်ဆိုင်နေကြရသည်မှာ အလွန်အမင်းစိုးရိမ်ဖွယ်ရာဖြစ်သည်။ စက်တင်ဘာလအတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သော လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှု ဖြစ်စဉ်များအနက်မှ ဖြစ်စဉ်တချို့ကို အောက်တွင် ကောက်နုတ်ဖော်ပြထားပါသည်။

- ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ အောင်တိုက်အုပ်စု၊ မြို့သစ်ရပ်ကွက်မှ သုံးဘီးဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်သူ ဦးအေးကျော်သည် တပ်မတော် တပ်ရင်း ၃၇၇ ၏ ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးနေစဉ်ကာလအတွင်း သေဆုံးသွားခဲ့ခြင်း (ဦးအေးကျော်သည် စစ်ကြောင်းအဖွဲ့ဝင်၏ ပစ္စတိုသေနတ်အားလုယူ၍ မိမိကိုယ်ကို ပစ်ခတ်ခဲ့၍ ဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးသွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း တပ်မတော်သတင်းမှန် ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့မှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်)
- တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ လမ်းပြအဖြစ် ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ ဘုရားပေါင်းကျေးရွာမှ မောင်ညွန့်ဝင်းနှင့် ကိုဟန်မောင်သိန်း တို့ကို သေနတ်ဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးလျက် ပြန်လည် တွေ့ရှိခဲ့ခြင်း (၎င်းတို့အား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်လာစဉ် ဘုရားပေါင်းကျေးရွာအနီးအရောက်တွင် ဗုံးပေါက်ကွဲ ခြင်းကြောင့် ၎င်းတို့နှစ်ဦးကို မသင်္ကာရှုပစ်သတ်လိုက်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု သေဆုံးသူ ကိုဟန်မောင်သိန်း၏ ဖခင် ဦးစံထွန်းလှမှ ပြောကြားခဲ့သည်)
- ရကွဲနှင့်တပ်တော် (AA) အတွက် ရိက္ခာသိုလှောင်ထားသည်ဟူသော စွပ်စွဲချက်ဖြင့် ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရသော ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ်၊ စပါးထားကျေးရွာမှ ဆန်စက်ပိုင်ရှင် ဦးရဲကျော်ထွန်းနှင့်ဆက်နွယ်၍ စပါးထား ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမောင်သိန်းစိုးသည် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ၎င်းသည် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်းခံခဲ့ရကာ ဦးရဲကျော်ထွန်းနှင့်အတူ ဖမ်းမိခဲ့သည့်ဆန်အိတ်များသည် ရကွဲနှင့်တပ်တော် (AA) ၏ ရိက္ခာများဖြစ်သည်ဟု အတင်းအဓမ္မထွက်ဆိုခိုင်းခဲ့၍ ဝန်ခံခဲ့ရခြင်း (ထို့ပြင် ဦးရဲကျော်ထွန်းကို နှိပ်စက်နေသည့်အသံများကိုလည်း ကြားခဲ့ရသည်ဟု ဦးမောင်သိန်းစိုး၏တူဖြစ်သူ ကိုကျော်ခိုင်မှ ပြန်လည် ပြောကြားခဲ့သည်)
- ရခိုင်ပြည်နယ်၊မြေပုံမြို့နယ်၊ မြိုင်သာယာကျေးရွာမှ ဒေသခံနှစ်ဦးဖြစ်သည့် ကိုထွန်းမြင့်သန်း နှင့် ကိုမြင့်မောင်တို့ကို တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ ဖမ်းဆီး၍ ရိုက်နှက်စစ်ဆေးခဲ့သည့်အတွက် ကိုမြင့်မောင်သည် ဦးခေါင်းကွဲသွားခဲ့ပြီး ကိုထွန်းမြင့်သန်းတွင် မျက်နှာတစ်ပြင်လုံး ရောင်ရမ်းသွားခဲ့ခြင်း
- တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ဖမ်းဆီး၍ ရိုက်နှက်ထားသည့်အတွက် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ သာစည် ကျေးရွာဒေသခံ ဦးမောင်ညွန့်စိန်၏သားဖြစ်သူသည် စိုးရိမ်ရသည့်အခြေအနေရှိသည်ဟု သိရှိရခြင်း
- တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ဖမ်းဆီးထားသည့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်မှ ဒေသခံ ၁၁ ဦးသည် ရိုက်နှက် စစ်ဆေးခြင်းကို ခံခဲ့ရခြင်း

ပစ်ခတ်မှုကြောင့် သေဆုံး၊ ဒဏ်ရာရရှိမှုများ

- ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရသေ့တောင်၊ ကျောက်တော် နှင့် မြောက်ဦးမြို့နယ်များတွင် ပစ်ခတ်မှုများကြောင့် ၁၀ နှစ်အရွယ် ကလေးငယ်တစ်ဦးအပါအဝင် အရပ်သား သုံးဦး ထိခိုက် ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သည်။
- ရှမ်းပြည်နယ်၊ လားရှိုး နှင့် သီပေါနယ်တို့တွင် အရပ်သား နှစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး တစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ သည်။

လက်နက်ကြီးကျည် ကျရောက်မှုကြောင့် သေဆုံး၊ ဒဏ်ရာရရှိမှုများ

- ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်၊ ရသေ့တောင် နှင့် မြေပုံမြို့နယ်တို့တွင် လက်နက်ကြီးကျည်ကျရောက် ပေါက်ကွဲမှု များကြောင့် ကလေးငယ် ခြောက်ဦး အပါအဝင် အရပ်သား ၂၈ ဦး ထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပြီး ကလေးငယ် နှစ်ဦး အပါအဝင် အရပ်သား ငါးဦး သေဆုံး ခဲ့သည်။

မြေမြုပ်ခိုင်း ပေါက်ကွဲခဲ့ခြင်းကြောင့် သေဆုံး၊ ဒဏ်ရာရရှိမှုများ

- ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ် နှင့် ချင်းပြည်နယ်၊ ပလက်ဝမြို့နယ်တို့တွင် မြေမြုပ်ခိုင်း ပေါက်ကွဲခဲ့ခြင်းကြောင့် အရပ်သား တစ်ဦးသေဆုံးခဲ့ပြီး ငါးဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။

ရခိုင်ဒေသအတွင်းရှိ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများသည် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါကာလအတွင်း ပြင်းထန်သော လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုဒဏ်ကို မည်ရွှေ၊မည်မျှအထိ ရင်ဆိုင်ခံစားနေကြရသည်ကို အထက်ပါဖြစ်စဉ်များမှ ထင်ရှားစွာ ထုတ်ဖော်ပြသ လျက်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် လက်ရှိဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသော ပြည်တွင်းစစ် နှင့် ကူးစက်ရောဂါကာလအတွင်း ဒေသခံတိုင်းရင်းသား များအပေါ်ကျူးလွန်သည့် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများကို ရန်တန်ရန် နည်းလမ်းများကို အမြန်ဆုံးရှာဖွေ၍ ဆောင်ရွက်ရ မည်ဖြစ်ပြီး တစ်စတစ်စ မြင့်တက်လာသည့် ကူးစက်ရောဂါ ကြိုတင် ကာကွယ်တားဆီးရေးလုပ်ငန်းများကို အဆိုပါဒေသများ အတွင်း ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်မှ ထုတ်ပြန်ခဲ့ သည့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးတွင် အကြမ်းဖက်အဖြစ်သတ်မှတ်ထားသော အဖွဲ့အစည်းများ ရှိသည့်နေရာများ ပါဝင်ခြင်း မရှိပါ။ ထိုအခြင်းအရာသည် တိုက်ပွဲများထပ်မံဖြစ်ပွားလာစေမည်ကို ရည်ညွှန်းစေပြီး လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုများ ထပ်မံ ဖြစ်ပွားလာစေနိုင်မည်ကို ညွှန်းဆိုပြသနေသည်။ ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေ အတွင်းရေးမှူးချုပ် အန်တိုနီယိုဂူတဲရက်စ်၏ ကိုဗစ်- ၁၉ နှင့် လူ့အခွင့်အရေးမူဝါဒဆိုင်ရာ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် COVID-19 တုန့်ပြန်မှု နိုင်ငံတချို့သည် လူ့အခွင့်အရေးကို ချိုးဖောက် သော နည်းလမ်းများဖြင့် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေနှင့် လုံခြုံရေး အစီအမံများကို အသုံးပြုရန် ရှာဖွေလိမ့်မည်ဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့သော ချိုးဖောက်မှုများသည် အကြမ်းဖက်မှုကို ပျံ့နှံ့စေသည့် အခြေအနေများကို မီးထိုးပေးသည် ဟု ဖော်ပြထားသည်။ ထို့ကြောင့် လူ့အခွင့်အရေး နှင့် လူ့ဂုဏ်သိက္ခာတို့ကို လေးစားလိုက်နာသောအားဖြင့်လည်းကောင်း၊ အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းစဉ်ကို ဆောင်ရွက်ခြင်း အားဖြင့်လည်းကောင်း လက်ရှိအခြေအနေများတွင် ထိခိုက်မှု အများဆုံးဖြစ်နေသည့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများကို ကာကွယ်မှုများပြုပေးပါရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

တရားစီရင်ရေးကဏ္ဍ၏ ချို့ယွင်းချက်များ (အထူးကဏ္ဍ)

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေး(AAPP)မှ အထူးကဏ္ဍတစ်ရပ်အနေဖြင့် ထည့်သွင်း ဖော်ပြလိုသည်မှာ မြန်မာနိုင်ငံ၏ တရားစီရင်ရေးကဏ္ဍ ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ တရားစီရင်ရေးကဏ္ဍ ယိမ်းယိုင်ခဲ့သည်မှာ ဆယ်စုနှစ် အဆက်ဆက်တိုင်းရှိခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ အာဏာရှင်များလက်ထက်၌ မျှတသော တရားစီရင်ရေးဆိုသည်မှာ အာဏာအုပ်စိုးမှုများ အောက်တွင်သာ ကျရှုံးနေခဲ့ရသည်။ သို့သော်လည်း အသွင်ကူးပြောင်းကို ဖော်ဆောင်လျက်ရှိသော ယခု မျက်မှောက်ကာလ ထိတိုင်အောင် မျှတသော တရားစီရင်ရေးအတွက် ထိရောက်သော ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို ပြုလုပ်နိုင်ခြင်း မရှိသေးခြင်း သည်လည်း စိုးရိမ်ဖွယ်ရာ အခြေအနေတစ်ရပ်ကို ဖြစ်ပေါ်စေသည်။ ထိုအခြေအနေများကို သိသာထင်ရှားစွာ ဖော်ပြလျက်ရှိ သည်မှာ ရခိုင်အရေးနှင့်ဆက်နွယ်၍ ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြသော ကျောင်းသားများကို ပုဒ်မအမျိုးမျိုးဖြင့် ဖမ်းဆီး၊ တရားစွဲဆို၊ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်လျက်ရှိခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

အထက်တွင်ဖော်ပြထားသော ရခိုင်အရေးနှင့်ဆက်နွယ်၍ ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြသည့် ကျောင်းသား စုစုပေါင်း ၃၄ ဦး တရားစွဲဆိုခြင်းခံခဲ့ရပြီး ၎င်းတို့အနက်မှ ကျောင်းသား သုံးဦးသည် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံခဲ့ရ သော ကျောင်းသုံး သုံးဦးအနက် ကျောင်းသား နှစ်ဦးဖြစ်ကြသည့် ဗကသများအဖွဲ့ချုပ် ဗဟိုအမှုဆောင်အဖွဲ့မှ ရုံးအဖွဲ့မှူး ကိုကျော်သီဟရဲကျော် နှင့် သက်မွေးပညာရပ်ဆိုင်ရာ အတွင်းရေးမှူး ကိုစိုးလှနိုင် တို့သည် မျှတသော တရားစီရင်ရေးကို

ရရှိခဲ့ခြင်းမရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ အဆိုပါဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုအတွက် ၎င်းတို့နှစ်ဦးသည် အမရပူရ နှင့် မဟာအောင်မြေ မြို့နယ် နှစ်ခု၌ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က)(ခ) တို့ဖြင့် တရားစွဲဆိုခြင်းကို ခံထားရသည်သာမက ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၌ လည်း ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့် နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၅ တို့ဖြစ်လည်း တရားစွဲဆိုခြင်းကို ခံထားရသည်။ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၌ ၎င်းတို့နှစ်ဦးကို တရားစွဲဆိုထားသည်ကို ကာယရှင် နှင့် မိသားစုများပင်လျှင် သိရှိရခြင်းမရှိဘဲ အောက်တိုဘာလ ၂ ရက်နေ့တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မဟာအောင်မြေ တရားရုံးမှ ၎င်းတို့ နှစ်ဦးကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က) ဖြင့် ထောင်ဒဏ် (၂) နှစ်၊ ပုဒ်မ ၅၀၅(ခ) ဖြင့် ထောင်ဒဏ် (၂) နှစ်တို့ကို တစ်ပေါင်းတည်းကျခံစေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ၎င်းတို့သည် ထောင်ဒဏ် (၂) နှစ်ကျခံရမည် ဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့နှစ်ဦးသည် မဟာအောင်မြေမြို့နယ် တရားရုံး၌ ရုံးချိန်းတစ်ကြိမ်တစ်ခါမျှ တက်ရောက်ခွင့် မရခဲ့ဘဲ၊ ခုခံချေပခွင့်လည်း မရခဲ့ဘဲ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်သည့်နေ့တွင်သာ တရားရုံးကို ခေါ်ဆောင်၍ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံခဲ့ရခြင်း ဖြစ်သည်။ ဗကသ ကျောင်းသားများသည် တရားရုံးကို သပိတ်မှောက်ထားသည်ဟု သိရှိရသော်လည်း တရားလိုများ၊ သက်သေများကို ခေါ်စစ်ရန် တို့မှာ သက်ဆိုင်ရာတရားရုံးတိုင်း၏ တာဝန်ပင် ဖြစ်သည်။ သို့မှသာ မှန်ကန်မျှတမှုရှိသော အဆုံးအဖြတ်ကို ချမှတ်နိုင်မည် ဖြစ်သည်။

၎င်းတို့နှစ်ဦးသည် ထိုကဲ့သို့သော လုပ်ဆောင်မှုမျိုးကို ရရှိခံစားပိုင်ခွင့်မရှိခဲ့ပါ။ ထို့အခြားအရာမှ တရားရေးဆိုင်ရာ အခွင့်အရေး များ ဆုံးရှုံးလျက်ရှိသည်ကို သိသာစွာ ထုတ်ဖော်ပြသလျက်ရှိသည်။ [အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေးကြေညာစာတမ်း \(UDHR\) အပိုဒ် ၆ နှင့် အပိုဒ် ၇ နှင့် နိုင်ငံသားနှင့် နိုင်ငံရေးအခွင့်အရေးဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ် \(ICCPR\) အပိုဒ် ၁၆](#) တို့၌ “လူတိုင်းတွင် ဥပဒေအရာ၌ လူသားအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုပိုင်ခွင့်ရှိသည်။ ဥပဒေ၏ အကာအကွယ်ကို တူညီစွာ ခံစားပိုင်ခွင့် ရှိသည်” ဟု ဖော်ပြထားပါသည်။ ထို့ကြောင့် ၎င်းတို့နှစ်ဦးသည် တရားဥပဒေရှေ့မှောက်၌ အသိအမှတ်ပြုပိုင်ခွင့် နှင့် ဥပဒေ၏ အကာအကွယ်တို့ကို ရရှိခြင်းမရှိခြင်းကိုလည်း တွေ့ရှိရသည်။

ထို့ပြင် အထက်ပါ အမှုဖြစ်စဉ်မှ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါကာလအတွင်း သာမန်ဖြစ်ရိုးဖြစ်စဉ်မဟုတ်သည့် တရားစီရင်ရေး ဖြစ်သည်ကို ထင်ရှားစွာ ညွှန်းဆိုပြနေသည်။ ကူးစက်ရောဂါကာလတွင်း အကျဉ်းထောင်တွင်း လူဦးရေပြည့်သိပ်လျက်ရှိနေသည်ကို ဖြေလျှော့ပေးရမည့်အစား ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခြင်းကို ရာဇဝတ်မှုမြောက်သကဲ့သို့ အစောတလျင် ပြစ်ဒဏ် ချမှတ်ခြင်းသည် နောင်ထပ်မံဖြစ်ပေါ်လာနိုင်မည့် ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခြင်းများကို ရပ်တန့်သွားစေရန် သတိပေးဟန့်တားသည့် သဘောကို ဖော်ဆောင်လျက်ရှိသည်။ သို့ဖြစ်၍ အသွင်းကူးပြောင်းလျက်ရှိသော မြန်မာနိုင်ငံတွင် တရားစီရင်ရေးဆိုင်ရာ အခန်းကဏ္ဍကို မေ့လျော့မထားသင့်ဘဲ မှန်ကန်မျှတသော တရားစီရင်ရေးစနစ် ဖြစ်ထွန်းလာစေရန် အမြန်ဆုံး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။ [မြန်မာနိုင်ငံတရားစီရင်ရေးစနစ်သည် \(Common Law Legal System\) ကို အခြေခံထားသောစနစ်](#)ဖြစ်သည့်အလျောက် တရားစီရင်ရေးစနစ်တွင် ပြုပြင်၊ ပြောင်းလဲသင့်သည် များကို ပြုပြင်၊ပြောင်းလဲရမည်ဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့ ပြုပြင်ရာတွင် အမှီအခိုကင်းသော၊ ပွင့်လင်းမြင်သာမှု ရှိသော၊ မျှတမှုရှိသော တရားရေးကဏ္ဍဖြစ်ထွန်းလာစေရန် ပြုပြင်၊ပြောင်းလဲရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုများကို ကန့်သတ်ထားသော ဖိနှိပ်ထားသည့်ဥပဒေများကိုလည်း အမြန်ဆုံး ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ရမည်ဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့သော ပြုပြင်၊ ပြောင်းလဲမှုများကို ခြေလှမ်းသစ်တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဦးဆုံးဖော်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် တရားရေးဝန်ကြီးဌာနကို အမြန်ဆုံး ဖွဲ့စည်းပါရန် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း (AAPP) မှ တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ

ဖမ်းဆီးခံရခြင်းများ

ကျောက်တော်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာသုံးရွာမှ ဒေသခံ ရွာသား တစ်ထောင်ကျော်ကို ဖမ်းဆီး

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ သာစည်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ ကျေးရွာသုံးရွာ ဖြစ်သည့် သာစည်၊ ရွှေပြည်သစ်နှင့် ရွှေပြည်ကျေးရွာတို့မှ ဒေသခံ ရွာသား တစ်ထောင်ကျော်ကို တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ ဖမ်းဆီးထားကြောင်း သိရှိရသည်။ ဩဂုတ်လ ၃၁ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုသည် သာစည်ကျေးရွာအတွင်းသို့ လက်နက်ကြီး၊ လက်နက်ငယ် များဖြင့် ပစ်ခတ်၍ ဝင်ရောက်လာခဲ့ပြီး ရွာအတွင်းရှိ ကလေးများအပါအဝင် အမျိုးသမီးများ၊ အမျိုးသားများကို ရိုက်နှက်၍ ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။ ထို့နောက် အဆိုပါ ရွာသားများ နှင့် ရွှေပြည်ကျေးရွာမှ ရွာသားများအားလုံးကို ရွှေပြည် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ စုထားခဲ့ပြီး သေနတ်များပစ်ဖောက်ကာ ခြိမ်းခြောက်ထားခဲ့သည်ဟု သာစည်ကျေးရွာမှ ထွက်ပြေး လွတ်မြောက်လာသည့် ဒေသခံ ရွာသား တစ်ဦးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ရွှေပြည်ကျေးရွာတွင် ကွာရန်တင်းဝင် နေသူများကို လည်း ဖမ်းဆီးထားပြီး ရွှေပြည်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ပင် ထားရှိသည်။ သာစည်ကျေးရွာမှ ဦးမောင်ညွန့်စိန်၏ သားဖြစ်သူ ဆိုလျှင် တစ်ကိုယ်လုံးရိုက်နှက်ခြင်းခံထားရသည့်အတွက် စိုးရိမ်ရသည့်အခြေအနေရှိသည်ဟု ထွက်ပြေး လွတ်မြောက်လာသူ တစ်ဦးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

မုံရွာတွင် ရခိုင်အရေးနှင့်ပတ်သက်၍ စတစ်ကာကမ်ပိန်း ထပ်မံပြုလုပ်သူများကို ဖမ်းဆီး

စက်တင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မုံရွာမြို့ရဲ့တပ်ဖွဲ့မှ မုံရွာမြို့တွင် ရခိုင်အရေးနှင့်ပတ်သက်၍ စတစ်ကာ ကမ်ပိန်း ထပ်မံပြုလုပ်ခဲ့ကြသည့် ကိုစိုးမင်းထက် (ခ) မင်းအောင်အပါအဝင် အရပ်သားသုံးဦးကို ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ ကိုစိုးမင်းထက် (ခ) မင်းအောင်၏ ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးရဲနောင်မှ ၎င်း၏သားဖြစ်သူသည် နိုင်ငံရေးစိတ်ဝင်စားမှု နှင့် နိုင်ငံရေး လှုပ်ရှားမှုတစ်ခုမှ မရှိခဲ့ပါ။ မည်သည့်အဖွဲ့အစည်းတွင်မှ ပါဝင်လှုပ်ရှားခဲ့ခြင်း မရှိပါ။ ရဲစခန်းမှ ၎င်း၏သားဖြစ်သူနှင့် တွေ့ခွင့် မပေးပါ။ မည်သည့်အတွက်ကြောင့်ဖမ်းဆီးသည်၊ မည်သည့်ပုဒ်မများဖြင့် ဖမ်းဆီးသည်ကို သိရှိရခြင်းမရှိသည့်အတွက် လွန်စွာ စိတ်ပူသည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ ကျောက်တော်ဒေသခံ သုံးဦးအား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်၊ နှစ်ဦးအား ပြန်လည် လွှတ်ပေး

စက်တင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုသည် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ ကျောက်ဂူစု ကျေးရွာအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာခဲ့ပြီး ကျောက်ဂူစုကျေးရွာသားနှစ်ဦးဖြစ်သူ ကိုမောင်ပိန်အောင် နှင့် ကိုစိန်ထွန်းဝင်း တို့ကို ၎င်းတို့၏ နေအိမ်များမှ ခေါ်ထုတ်ခဲ့ကာ ဘုန်းကြီးကျောင်းအတွင်း၌ ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ၎င်းတို့ ဖမ်းဆီး ခြင်းခံခဲ့ရပြီးနောက် နာရီဝက်ခန့်အကြာတွင် တပ်မတော်သားများမှ ကိုမောင်ပိန်အောင်၏ နေအိမ်အား ထပ်မံလာရောက် စစ်ဆေးခဲ့ပြီး စပါးကျိုအတွင်းတွင် မိုင်းတစ်လုံး တွေ့ရှိသည်ဟုဆိုကာ ၎င်း၏ဇနီးဖြစ်သူ မမေထွီးချေကိုပါ

ဖမ်းဆီးသွားခဲ့သည်။ ထို့နောက် စစ်ကြောင်း ပြန်ခါနီးအချိန်၌ ကိုစိန်ထွန်းဝင်း နှင့် မမေထီးချေတို့ကို ပြန်လည် လွှတ်ပေးခဲ့ကာ ကိုမောင်ပိန်အောင်ကို ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ကိုမောင်ပိန်အောင်သည် ကျောက်တော်မြို့မရဲစခန်းသို့ ရောက်ရှိလာပြီဟုကြားသိရသည့်အတွက် သွားရောက်တွေ့ဆုံခဲ့သော်လည်း တွေ့ဆုံခွင့် မရရှိခဲ့ပါဟု ၎င်း၏မိသားစုဝင်များမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုမောင်ပိန်အောင်၏ဖုန်းအတွင်း၌ ရက်စွဲတပ်တော်(AA)နှင့်ဆက်သွယ်ထားသည့် အချက်အလက်များတွေ့ရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် ရပ်မိရပ်ဖများနှင့်အတူ ၎င်း၏နေအိမ်နှင့်ပတ်ဝန်းကျင်အနီးတဝိုက်အားရှာဖွေခဲ့ရာ နေအိမ်အနောက်ဘက်ရှိ စပါးဂိုဒေါင် အတွင်းမှ စပါးခွံများဖြင့်ဖုံးအုပ်ထားသော ပလက်စတစ်ဗူးဖြင့်ပြုလုပ်ထားသည့် ဒေသန္တရလက်လုပ်မိုင်းတစ်လုံး (စနက် တပ်ဆင်လျက်)နှင့် ဝါးညှပ်နင်းမိုင်းတစ်ခုတို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်မှ ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ကိုမောင်ပိန်အောင်သည် ကျေးရွာ၌ ရိုးသားစွာ လယ်ယာလုပ်ကိုင်စားသောက်နေသူဖြစ်ပြီး လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့များနှင့် တစ်စုံတစ်ရာပတ်သက်မှုမရှိကြောင်းနှင့် လုပ်ကြံခံရခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း မမေထီးချေမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

ရက်စွဲတပ်တော် (AA) အတွက် ရိက္ခာသိုလှောင်ထားသည်ဟူသော စွပ်စွဲချက်ဖြင့် ဆန်စက်ပိုင်ရှင်တစ်ဦး ဖမ်းဆီး၊ အမှုဖွင့်ခြင်းခံ

ရက်စွဲတပ်တော် (AA) အတွက် ရိက္ခာသိုလှောင်ထားသည်ဟူသော စွပ်စွဲချက်ဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ်၊ စပါးထားကျေးရွာမှ ဆန်စက်ပိုင်ရှင် ဦးရဲကျော်ထွန်းသည် ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရပြီး အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၀(က)ဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရသည်။ ဩဂုတ်လ ၃၁ ရက်နေ့ ညနေ ၆ နာရီအချိန်ခန့်တွင် တပ်မတော်ရေယာဉ်တစ်စီးသည် စပါးထားကျေးရွာအနီး၌ ရပ်တန့်ခဲ့ပြီး တပ်မတော်သားများသည် ကျေးရွာအတွင်းရှိ နေအိမ်များနှင့် ဆန်စက်ရုံများကို ဝင်ရောက်စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဦးရဲကျော်ထွန်း၏ ဆန်စက်၌ ဆန်အိတ်များကို တွေ့ရှိသဖြင့် စစ်ဆေး၊ မေးမြန်းရန်ရှိသည်ဟုဆိုကာ ဖမ်းဆီး၊ ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ တပ်မတော်မှ ဦးရဲကျော်ထွန်းအား တစ်ရက်ကြာ စစ်ဆေးမေးမြန်းခဲ့ပြီးနောက် စက်တင်ဘာလ ၂ ရက်နေ့တွင် စစ်တွေမြို့၊ အမှတ် (၁) ရဲစခန်းသို့ လွှဲပြောင်းပေးခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်မှ ၎င်းအား စစ်ဆေးမေးမြန်းရန် ကျန်ရှိနေသေးသည်ဟုဆိုကာ ပြန်လည် ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။

ဦးရဲကျော်ထွန်း၏နေအိမ်၌ ရက်စွဲတပ်တော် (AA)ရိက္ခာအတွက် သိုလှောင်ထားသည့် ဆန်အိတ် ၈၀ အား သိမ်းဆည်းရမိ ခဲ့ပြီး ဦးရဲကျော်ထွန်းနှင့် သိမ်းဆည်းရမိသည့် ဆန်အိတ်များကို စစ်တွေမြို့သို့ ပို့ဆောင်ကာ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု တပ်မတော်သတင်းမှန် ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့မှ စက်တင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ဦးရဲကျော်ထွန်းသည် ရက်စွဲတပ်တော်(AA)နှင့် တစ်စုံတစ်ရာ ပတ်သက်မှုမရှိဘဲ ယခုကိစ္စမှာ စွပ်စွဲချက်သာ ဖြစ်ကြောင်း ၎င်း၏ မိသားစုဝင်များမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဦးရဲကျော်ထွန်း ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရပြီး နောက်တစ်ရက်ဖြစ်သည့် စက်တင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်မှ ဦးရဲကျော်ထွန်းနှင့်ဆက်သွယ်၍ စပါးထားကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမောင်သိန်းစိုးကို ဖမ်းဆီးခဲ့ သည်။ ဦးမောင်သိန်းစိုးကို ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်၍ ဦးရဲကျော်ထွန်းနှင့်အတူ ဖမ်းမိခဲ့သည့် ဆန်အိတ်များသည် ရက်စွဲတပ်တော် (AA)၏ ရိက္ခာများဖြစ်သည်ဟု အတင်းအဓမ္မထွက်ဆိုခိုင်းခဲ့၍ ဝန်ခံခဲ့ရသည်။ ထို့ပြင် ဦးရဲကျော်ထွန်းကို နှိပ်စက်နေသည့်

အသံများကိုလည်း ကြားခဲ့ရသည်ဟု ဦးမောင်သိန်းစိုး၏ တူဖြစ်သူ ကိုကျော်ခိုင်မှ ပြန်လည် ပြောကြားခဲ့သည်။ ဦးမောင်သိန်းစိုး ကို တစ်ရက်ကြာ ဖမ်းဆီး၊ စစ်ဆေးခဲ့ပြီးနောက် ပြန်လည် လွှတ်ပေးခဲ့သည်။

ကယားပြည်နယ်လွှတ်တော်ကို ဂုဏ်သိက္ခာကျဆင်းစေရန် ရေးသားသည်ဟုဆိုကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ ပိုင်ရှင်တစ်ဦးကို အမှုဖွင့်

ကယားပြည်နယ်လွှတ်တော်ကို ဂုဏ်သိက္ခာကျဆင်းစေရန် လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ၌ ရေးသားသည်ဟုဆိုကာ Wai Phyo Oo Kozaw လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပိုင်ရှင် ဖားဆောင်းမြို့နယ် NLD လူငယ် တစ်ဦးကို ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၆၆ (ဃ) ဖြင့် အမှုဖွင့်တိုင်ကြားထားသည်ဟု သိရှိရသည်။ Wai Phyo Oo Kozaw လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပိုင်ရှင်ကို အရေးယူပေး ရန် ကယားပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသက်ဆွေမှ လက်မှတ်ထုတ်ပေးထိုး၍ လွှဲပြောင်းမြို့မ ရဲစခန်း တွင် စက်တင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့၌ တိုင်ကြားခဲ့သည်။ Wai Phyo Oo Kozaw ၏ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ၌ “ကယား လွှတ်တော်ကို အမည်ပြောင်းလိုက်သည်၊ ကလိမ်ကကျစ်ကျသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဖွဲ့စည်းထားသော လွှတ်တော် ဟု ပြောင်းလဲဖွဲ့စည်းလိုက်သည်” ဆိုသည်ကို ရေးသားထားခြင်းဖြစ်သည်။

မောင်တောမြို့နယ်မှ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး သေဆုံးမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရွက်ညိုတောင်ကျေးရွာသား တစ်ဦး၊ ယာယီကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးတစ်ဦးနှင့် မွတ်စလင်ဘာသာဝင်တစ်ဦးတို့အား ဖမ်းဆီးအမှုဖွင့်

ပျောက်ဆုံးလျက်ရှိသည့် နယ်ခြားစောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးအနက် တစ်ဦးအား သေဆုံးလျက်ပြန်လည် တွေ့ရှိမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မောင်တောမြို့နယ်၊ ရွက်ညိုတောင်ကျေးရွာမှ ပုဇွန်ကန်ပိုင်ရှင် ဦးမောင်ထွန်းစိန်၊ အာရှိတ်ဂျာကျေးရွာမှ ယာယီကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး အုတ်မာန်(ခ)လာလူ နှင့် သရက်အုပ်ကျေးရွာမှ မိုဟာမိတ်ဟူဆိန်း တို့အား ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၀၂ ဖြင့် ဖမ်းဆီး၍ ငါးခုရနယ်မြေရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့တွင် သရက်အုပ်ရဲကင်းစခန်းမှ ရဲတပ်သားဇေယျာမျိုးနှင့် ရဲတပ်သားမြင့်သိန်းတို့နှစ်ဦးသည် ၎င်းတို့၏ လစာငွေအား မိသားစုထံလွှဲပေးရန် ရွက်ညိုတောင် ကျေးရွာသို့ သွားရောက်စဉ် ၎င်းတို့ကိုင်ဆောင်ထားသည့် လက်နက်များနှင့်အတူ ပျောက်ဆုံးသွားခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့တွင် ရဲတပ်သားဇေယျာမျိုး၏ အလောင်းကို ရွက်ညိုတောင်ကျေးရွာအနီးရှိ ပုဇွန်ကန်အဟောင်း၌ တွေ့ရှိခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ပုဇွန်ကန်ပိုင်ရှင် ဦးမောင်ထွန်းစိန်အား ဖမ်းဆီး၍ အမှုဖွင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဦးမောင်ထွန်းစိန်တွင် အပြစ် တစ်စုံတစ်ရာ မရှိကြောင်း ၎င်း၏ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်မလှဝင်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့ပြင် အာရှိတ်ဂျာကျေးရွာမှ ယာယီကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး အုတ်မာန်(ခ)လာလူ နှင့် သရက်အုပ်ကျေးရွာမှ မိုဟာမိတ်ဟူဆိန်း တို့အား စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့နှင့် ၁၀ ရက်နေ့တို့တွင် ဖမ်းဆီး၍ အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။

ပဏာမစုံစမ်းချက်အရ ရက္ခိုင့်တပ်တော်(AA) နှင့် ARSA လက်နက်ကိုင်အုပ်စုတို့မှ အလစ်အငိုက် ချောင်းမြောင်း သတ်ဖြတ် ခြင်းဖြစ်ကြောင်း စက်တင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်သတင်းမှန်ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့မှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရရုံးရှေ့ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြသည့် ကျောင်းသားသုံးဦး ဖမ်းဆီးအမှုဖွင့်ခြင်းခံရ

ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရရုံးရှေ့တွင် ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြသည့် ကျောင်းသားသုံးဦးသည် ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်း လှည့်လည်ခွင့်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၅ တို့ဖြင့် ဩဂုတ်လ ၁၀ ရက်နေ့တွင် စစ်တွေမြို့၊ အမှတ် (၁) ရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ အဆိုပါကျောင်းသားသုံးဦးမှာ ရက္ခိုင့်ပြည် ကျောင်းသား သမဂ္ဂ ဦးဆောင်ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ကိုတိုးတိုးအောင်၊ ကိုကျော်နိုင်ဌေး နှင့်

ကိုဦးသန်းနိုင်တို့ဖြစ်ကြပြီး ဩဂုတ်လ ၉ ရက်နေ့တွင် ၎င်းတို့သည် “4G အင်တာနက် ပြန်ဖွင့်ပေးရေး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအား အလိုမရှိ၊ ဖက်ဆစ်လူသတ်ဝါဒဆန့်ကျင်ကြ၊ No Bloody Government နှင့် No Murder Army စသည့် အချက်ငါးချက်ကို ဆိုင်းဘုတ်များ ကိုင်ဆောင်၍ ဆန္ဒထုတ်ဖော် တောင်းဆိုခဲ့ကြသည်။ ထိုကဲ့သို့ ဆန္ဒထုတ်ဖော်နေချိန်အတွင်း ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ၎င်းတို့အား ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ လက်ရှိတွင် ၎င်းတို့အား စစ်တွေမြို့ အမှတ် (၁) ရဲစခန်း၌ ထိန်းသိမ်းထားသည်ဟု သိရှိရသည်။

စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် စစ်တွေမြို့နယ်တရားရုံးမှ ကိုတိုးတိုးအောင်၊ ကိုကျော်နိုင်ဌေး နှင့် ကိုဦးသန်းနိုင်တို့ကို သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၂၅ ဖြင့် တရားစွဲဆိုခြင်းမပြုဘဲ ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်း လှည့်လည်ခွင့်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် တရားစွဲဆိုခဲ့ကာ အာမခံဖြင့် ပြန်လည် လွှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများကို ဆန့်ကျင်ကြောင်း မန္တလေးမြို့၌ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြ သည့် ကျောင်းသား ၁၃ ဦး အမှုဖွင့်ခြင်းခံရ

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများကို ဆန့်ကျင်ကြောင်း မန္တလေးမြို့၌ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြသည့် ကျောင်းသား ၁၃ ဦး သည် ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့် နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရသည်။ စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့၊ နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါ ကျောင်းသား ၁၃ ဦးသည် ကပ်ဘေး၊ စစ်ဘေးဒဏ်ခံစားနေရသည့် ရခိုင်နှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့တွင် 4G အင်တာနက် အမြန် ဖွင့်ပေးရန် နှင့် ပြည်နယ်အစိုးရ၏ လိုအပ်ချက်များကို တောင်းဆိုဆန္ဒပြသည့် ဗကသကျောင်းသားများ ဖမ်းဆီးခံရမှုအပေါ် ရှုတ်ချကြောင်း မန္တလေးမြို့၌ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့သည်။ အဆိုပါကျောင်းသား ၁၃ ဦးမှာ ဗမာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားသမဂ္ဂများအဖွဲ့ချုပ်(ဗကသ)မှ ကိုမျိုးချစ်ဇော် (ခ) ဘချစ်၊ ကိုကျော်သီဟရဲကျော်၊ ကိုစိုးလှနိုင်၊ ကိုရဲရင့်အောင်၊ ကိုညီညီမင်းထက်ဝေ၊ ကိုအောင်ခိုင်မင်း၊ ကိုရှိုင်းဝဏ္ဏအောင်၊ ကိုဟိန်းထက်အောင်၊ ကိုလှထွန်းအောင် ကိုသုတညီညီ၊ ကိုသက်မောင်မောင်နှင့် အမည်စုံစမ်းဆဲ ကျောင်းသားနှစ်ဦးတို့ ဖြစ်ကြသည်။

စက်တင်ဘာလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် ကိုမျိုးချစ်ဇော်ကို(ခ) ကိုဘချစ်သည် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရပြီး ထိုနေ့တွင်ပင် မန္တလေး၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်တရားရုံးမှ ၎င်းကို ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့် နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် အလုပ် နှင့် ထောင်ဒဏ် တစ်လ ချမှတ်ခဲ့သည်။

စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ကိုကျော်သီဟရဲကျော်၊ ကိုစိုးလှနိုင် နှင့် ကိုရဲရင့်အောင်တို့သည် မန္တလေးဈေးချိုနာရီစင်ရေ၌ “Stop Civil War ၊ ဖိနှိပ်ခံရကွိုင်လူထုနှင့်အတူ ရပ်တည်ကြ” စသည့် စာတန်းပါ ဆိုင်းဘုတ်များကို ကိုင်ဆောင်ကာ ထပ်မံ၍ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြသည်။ ထို့ကြောင့် ၎င်းတို့ သုံးဦးသည် ထိုနေ့တွင်ပင် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရပြီး ၎င်းတို့သုံးဦးအနက်မှ နှစ်ဦးဖြစ်သည့် ကိုကျော်သီဟရဲကျော်၊ ကိုစိုးလှနိုင်တို့သည် ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က)(ခ) တို့ဖြင့် ထပ်မံ အမှုဖွင့်ခြင်းခံခဲ့ရ သည်။

ထို့ပြင် စက်တင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့ ညနေပိုင်းအချိန်တွင် ဗကသများအဖွဲ့ချုပ် ဗဟိုဌာနချုပ်ရုံး(ယာယီ)တည်ရှိရာ ပခုက္ကူ တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားသမဂ္ဂအဆောက်အဦအတွင်းသို့ ရဲအင်အားအလုံးအရင်းဖြင့် ဝင်ရောက်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ကျောင်းသား ခြောက်ဦး ဖြစ်ကြသည့် ကိုညီညီမင်းထက်ဝေ၊ ကိုအောင်ခိုင်မင်း၊ ကိုရှိုင်းဝဏ္ဏအောင်၊ ကိုဟိန်းထက်အောင်၊ ကိုလှထွန်းအောင် ကိုသုတညီညီတို့ကို ဖမ်းဆီးသွားခဲ့ပြီး ကိုသက်မောင်မောင်ကို ပခုက္ကူမြို့တွင်း၌ ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ ယင်းနေ့ ညနေပိုင်းအချိန်၌ ကိုရှိုင်းဝဏ္ဏအောင်၊ ကိုဟိန်းထက်အောင်တို့ကို ပြန်လည် လွှတ်ပေးခဲ့ပြီး ကျန်သည့်ကျောင်းသားများကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က)(ခ) တို့ဖြင့် ထပ်မံအမှုဖွင့်ခဲ့သည်။

စတစ်ကာကမ်ပိန်းပြုလုပ်ခဲ့သည့် ဗကသခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးကို မြို့နယ်နှစ်မြို့နယ်တွင် အမှုဖွင့်

စက်တင်ဘာလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ် နှင့် ကျောက်တံတားမြို့နယ် ရဲစခန်းတို့မှ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် လက်ရှိဖြစ်ပွားနေသော အခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ စတစ်ကာကမ်ပိန်းပြုလုပ်ခဲ့သည့် ဗကသခေါင်းဆောင် နှစ်ဦးကို ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် အသီးသီး အမှုဖွင့်ထားကြောင်း သိရှိရသည်။ စက်တင်ဘာ ၁၀ ရက်တွင် ရက္ခိုင့်ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ (တက္ကသိုလ်များ ရန်ကုန်)၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ၊ တိုးတက်သော လူငယ်အစည်းအရုံး၊ ဗမာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသား သမဂ္ဂများ အဖွဲ့ချုပ်တို့သည် ရက္ခိုင့်ပြည် ကျောင်းသားသမဂ္ဂ၏ တောင်းဆိုချက်များနှင့်အတူ ရပ်တည်တောင်းဆိုကြောင်း၊ ရခိုင်လူထု နှင့်အတူ ရပ်တည်ကြရန် လှုံ့ဆော်သည့် စတစ်ကာများကို ကျောက်တံတားမြို့နယ်နှင့် မရမ်းကုန်းမြို့နယ်တို့တွင် ဖြန့်ဝေခဲ့ကြ သည်။ ထိုသို့လှုပ်ရှားမှုပြုလုပ်ခဲ့သည့်အတွက် စက်တင်ဘာလ ၁၂ ရက်နေ့ ညပိုင်းတွင် သက်ဆိုင်ရာရဲတပ်ဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူများမှ ဗကသ ဒုဥက္ကဋ္ဌ ကိုဝေယံဖြိုးမိုးနှင့် ကျောင်းသားထုအခွင့်အရေးကာကွယ်ရေး ဗျူရိုမှ ကိုပိုင်မင်းခန့်တို့နှစ်ဦးကို ၎င်းတို့၏ နေအိမ်၌ လာရောက်ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။ ထို့နောက် မရမ်းကုန်းမြို့နယ်ရဲစခန်းနှင့် ကျောက်တံတား မြို့နယ် ရဲစခန်းတို့မှ စစ်ချက်များယူ၍ အမှုဖွင့်ကာ ပြန်လည်လွှတ်ပေးခဲ့သည်။

မိတ္ထီလာတက္ကသိုလ်ကျောင်းသားသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် ငါးဦး အမှုဖွင့်ခြင်းခံရ

စက်တင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် မိတ္ထီလာတက္ကသိုလ်ကျောင်းသားသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် ကျောင်းသား ငါးဦးဖြစ်သည့် ကိုသဲမိုးဦး၊ ကိုသန်းတိုးအောင်၊ ကိုဆန်းလင်းကို၊ ကိုနေရဲစိုး နှင့် ကိုရဲဘုန်းနေတို့သည် ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၅၀၅(က)၊(ခ) ဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်း ခံထားရသည်ဟု သိရှိရသည်။ စက်တင်ဘာလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် အဆိုပါ ကျောင်းသား ငါးဦးသည် ‘ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ စစ်ပွဲများ ရပ်တန့်ရေး၊ ရခိုင်နှင့် ချင်းပြည်နယ်အတွင်း 4G အင်တာနက်လိုင်း ဖွင့်ပေးရေး၊ မတရား ဖမ်းဆီးခံကျောင်းသားများ လွှတ်ပေးရေးတို့အတွက် စတစ်ကာများကပ်ခြင်း၊ ဖြန့်ဝေခြင်းများကို မိတ္ထီလာမြို့ပေါ်၌ လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသည်။ ထို့ကြောင့် မိတ္ထီလာမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးမှ တရားလိုပြုလုပ်၍ ၎င်းတို့အား မိတ္ထီလာမြို့နယ်တရားရုံး၌ ဦးတိုက်လျှောက်ထားကာ အမှုဖွင့်ခဲ့ ခြင်းဖြစ်သည်။ စက်တင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် မိတ္ထီလာ အမှတ် (၁) ရဲစခန်းမှ ကိုသန်းတိုးအောင်ကို လည်းကောင်း၊ မိတ္ထီလာ အမှတ် (၃) ရဲစခန်းမှ ကိုဆန်းလင်းကိုအား လည်းကောင်း ဖမ်းဆီးခဲ့ပြီး မိတ္ထီလာအကျဉ်းထောင်သို့ ပို့ဆောင်ခဲ့သည်။

မုံရွာခရိုင် ဗကသအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးကို ဖမ်းဆီး၊ အမှုဖွင့်

စက်တင်ဘာ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ မုံရွာခရိုင် ဗကသ အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး ကိုလင်းသူရကိုအား နိုင်ငံတော် အကြည်ညိုပျက်စေမှု၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က)၊(ခ) ဖြင့် ကလေးမြို့နယ်ရှိ ၎င်း၏ နေအိမ်၌ ဝင်ရောက်ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ ကိုလင်းသူရကိုအား မုံရွာမြို့မရဲစခန်းတွင် ထိန်းသိမ်းထားပြီး မည်သူနှင့်မျှ တွေ့ဆုံခွင့်မပြုသေးကြောင်း သိရှိရသည်။ စက်တင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် ကိုလင်းသူရကိုအပါအဝင် မုံရွာခရိုင်ဗကသ ဥက္ကဋ္ဌ ကိုသီဟကျော်၊ မုံရွာတက္ကသိုလ် ဗကသဥက္ကဋ္ဌ ကိုပြည့်ဖြိုးမောင်မောင် နှင့် ဗကသအဖွဲ့ဝင်ဟောင်း ကိုညီလင်းထင်တို့သည် “4G အင်တာနက်ပြန်ဖွင့်ပေးရေး”၊ “ပြည်တွင်းစစ်ကို ဆန့်ကျင်ကြ”၊ “ဖမ်းဆီးခံကျောင်းသားများချက်ချင်းလွှတ်” စသည့် စာသားပါ စာရွက်များကို မုံရွာမြို့၌ ကပ်ခဲ့ကြသည်။ ထို့ကြောင့် ၎င်းတို့ကို မုံရွာမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကျော်လှိုင်မှ တရားလိုပြုလုပ်၍ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က)၊(ခ) ဖြင့် အမှုဖွင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ လက်ရှိတွင် ကိုလင်းသူရကို တစ်ဦးတည်းကိုသာ ဖမ်းဆီးရမိထားပြီး ကျန်ရှိသည့် ဗကသကျောင်းသားများကို ဖမ်းဝရမ်း ထုတ်ထားကြောင်း သိရှိရသည်။

မိတ္ထီလာအကျဉ်းထောင်ရှေ့တွင် ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့သည့် ကျောင်းသားလေးဦးကို အမှုဖွင့်

မိတ္ထီလာအကျဉ်းထောင်ရှေ့တွင် ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့သည့် မိတ္ထီလာတက္ကသိုလ်ကျောင်းသားသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် လေးဦး ဖြစ်သည့် ကိုချစ်လွန်းသူ၊ ကိုပြည့်စုံအောင်၊ ကိုရန်ပိုင်စိုး နှင့် ကိုအောင်သူဟိန်းတို့ကို နိုင်ငံတော် အကြည်ညိုပျက်စေမှု၊ ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၅၀၅ (က)(ခ) ဖြင့် စက်တင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် အမှုဖွင့်ခဲ့ပြီး တစ်ဦးကို ဖမ်းဆီးထား သည်ဟု မိတ္ထီလာမြို့မရဲစခန်းမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် အဆိုပါကျောင်းသားလေးဦးသည် မိတ္ထီလာ အကျဉ်းထောင်တွင် အချုပ်ကျလျက်ရှိသည့် မိတ္ထီလာတက္ကသိုလ်ကျောင်းသားသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် ကိုသန်းတိုးအောင်နှင့် ကိုဆန်းလင်းကိုတို့နှစ်ဦးအား တွေ့ဆုံခွင့်ရရှိရေးအတွက် တောင်းဆို၍ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြပြီး “ရခိုင်ပြည်သူလူထုနှင့်အတူ ရပ်တည်ကြ”၊ “ဖက်ဆစ်လူသတ်ဝါဒ ဆန့်ကျင်ကြ”၊ “ 4G အင်တာနက် ပြန်ဖွင့်ပေး”၊ “မတရားဖမ်းဆီးခံ ကျောင်းသားများ ချက်ချင်းလွှတ်”၊ “STOP WAR”၊ “SAVE ARAKAN” စသည့် စာသားများနှင့် သမဂ္ဂအလံများကို ကိုင်ဆောင်၍လည်း ဆန္ဒထုတ်ဖော် တောင်းဆိုခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် မိတ္ထီလာမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးမှ တရားလိုပြုလုပ်၍ အဆိုပါကျောင်းသားလေးဦးကို မိတ္ထီလာမြို့နယ်တရားရုံး၌ ဦးတိုက်လျှောက်ထားကာ တရားစွဲဆိုခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် မိတ္ထီလာမြို့နယ်၊ ညောင်ကိုင်းကျေးရွာမှ ကိုအောင်သူဟိန်းကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ကျန်ကျောင်းသားသုံးဦးကို ဖမ်းဆီးခြင်း မရှိသေးပါဟု သိရှိရသည်။

ရခိုင်အရေးနှင့်ပတ်သက်၍ စတစ်ကာကမ်ပိန်းပြုလုပ်ခဲ့သည့်အတွက် ဗကသများအဖွဲ့ချုပ် ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ(၂) နှင့် ပြည်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားနှစ်ဦး ဖမ်းဆီး၊ အမှုဖွင့်ခြင်းခံရ

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်မြို့နယ်အတွင်းတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးနှင့်ပတ်သက်၍ စတစ်ကာကမ်ပိန်းပြုလုပ်ခဲ့သည့်အတွက် ပြည်တက္ကသိုလ်တွင် ဥပဒေပညာ စတုတ္ထနှစ်တက်ရောက်လျက်ရှိသည့် ကိုရဲရန်နိုင်သည် စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရပြီး စက်တင်ဘာလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ဗကသများအဖွဲ့ချုပ် ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ(၂) ကိုထက်အောင်နှင့် ပြည်တက္ကသိုလ်တွင် ဥပဒေပညာ စတုတ္ထနှစ်တက်ရောက်လျက်ရှိသည့် ကိုကျော်ရဲသူတို့သည် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသည်။ စက်တင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ၎င်းတို့သုံးဦးသည် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည့် စစ်ပွဲများရပ်စဲရေး၊ အကြမ်းဖက်မှုပျောက်ရေးနှင့် အင်တာနက်လိုင်းဖြတ်တောက်ထားသည့်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး စတစ်ကာကမ်ပိန်းပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။ ထို့ကြောင့် စက်တင်ဘာလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ပေါင်းတည်မြို့နယ်ရဲစခန်းမှ ၎င်းတို့ သုံးဦးကို နိုင်ငံတော်အကြည်ညို ပျက်စေမှု၊ ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၅၀၅(ခ)ဖြင့် အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။

ထို့ပြင် စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ကျောင်းပြီးထားပြီးဖြစ်သည့် ကျောင်းသားဟောင်းဖြစ်သူ ကိုအောင်သက်ပိုင် ကို ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဖမ်းဆီးခဲ့ပြီး နေ့ခင်းပိုင်း၌ ပြန်လည်လွှတ်ပေးခဲ့သည်ဟု သိရှိရသည်။

ပလက်ဝဒေသခံနှစ်ဦး အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရ

တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးထားသည့် ပလက်ဝဒေသခံနှစ်ဦးသည် စစ်ဆေးမေးမြန်းချက်များအရ ရက်စွဲတပ်တော် (AA)နှင့် ပတ်သက်ဆက်နွယ်မှုရှိသည်ဟုဆိုကာ အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)(ခ) ဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရသည်။ အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရသူနှစ်ဦးမှာ ချင်းပြည်နယ်၊ ပလက်ဝမြို့၊ မြို့မရပ်ကွက်မှ ကိုထွန်းလင်းဇော် နှင့် ၎င်း၏ယောက်ဖ တော်စပ်သူ အသက် ၁၇ နှစ်အရွယ် ကိုစိုးကျော်လင်းတို့ဖြစ်ကြသည်။ ၎င်းတို့သည် ပလက်ဝမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ ငှားရမ်းထားသည့် နေ့စားဝန်ထမ်းနှစ်ဦးဖြစ်ကြပြီး တံတားပြုပြင်ရေးတွင် ပန်းရံအဖြစ် လုပ်ကိုင်ရန် သွားရောက်စဉ် စက်တင်ဘာလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ စက်တင်ဘာလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်သားများမှ ၎င်းတို့ နှစ်ဦးအား ပလက်ဝမြို့မရဲစခန်းသို့ လာရောက် လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ပြီး ပလက်ဝမြို့ရှိ အမှတ် ၂၈၉ တပ်ရင်းမှ အရာရှိတစ်ဦးမှ တရားလိုပြုလုပ်ကာ ယင်းနေ့တွင် အမှုဖွင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ၎င်းတို့နှစ်ဦးအား ပထမဆုံးအကြိမ် ရုံးထုတ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

၎င်းတို့ နှစ်ဦးအနက်မှ တစ်ဦးသည် AA အဖွဲ့မှဖွင့်လှစ်သည့် သင်တန်းတွင်တက်ရောက်ခဲ့သူဖြစ်သဖြင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း နှင့်အညီ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ဟု စက်တင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်သတင်းမှန်ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့မှ သတင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ဖမ်းဆီးခြင်းခံရသူနှစ်ဦးမှာ AA အဖွဲ့ဝင်များနှင့်ပတ်သက်မှုမရှိကြောင်းနှင့် ဖမ်းဆီးခြင်း ခံရသည့်နေ့တွင် စည်ပင်ဦးစီးဏီထောက်ခံချက်များဖြင့် ခွင့်ပြုချက်ယူပြီးမှ တောလမ်းက သွားလာခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရသူ ကိုထွန်းလင်းဇော်၏ဇနီး မခင်ခင်သန်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

ပြစ်ဒါဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်တွင် အင်တာနက်လိုင်းများပြန်ဖွင့်ပေးရန် လှုပ်ရှားမှုပြုလုပ်ခဲ့သည့်

မောင်ဆောင်းခကို ဒဏ်ငွေချမှတ်

စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်တရားရုံးမှ အသံအဖွဲ့၏ ဒါရိုက်တာဖြစ်သူ ကိုစည်သူအောင်(ခ)မောင်ဆောင်းခကို ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် ဒဏ်ငွေ သုံးသောင်းကျပ် ပေးဆောင်ရန်၊ ဒဏ်ငွေပေးဆောင်ခြင်းမရှိလျှင် ထောင်ဒဏ် ၁၅ ရက်ကျခံရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ မောင်ဆောင်းခသည် ဒဏ်ငွေ သုံးသောင်းကျပ်ကို ပေးဆောင်ခဲ့သည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်တွင် အင်တာနက် ဖြတ်တောက်မှု တစ်နှစ်ပြည့်သည့် ဇွန်လ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ကိုစည်သူအောင်(ခ)မောင်ဆောင်းခ အပါအဝင် တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ငါးဦးသည် အင်တာနက်လိုင်းများကို ပြန်ဖွင့်ပေးရန် လှုပ်ရှားမှုပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ဇွန်လ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ကျောက်တံတား မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးမျိုးသက်မှ တရားလိုပြုလုပ်၍ ကိုစည်သူအောင်(ခ)မောင်ဆောင်းခကို အမှုဖွင့်ခဲ့ ခြင်းဖြစ်သည်။

ကရင်အာဇာနည်နေ့ကျင်းပသူ သုံးဦးကို ထောင်ဒဏ် ၁၅ ရက်စီ ချမှတ်

စက်တင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်တရားရုံးမှ နှစ် ၇၀ ပြည့် ကရင်အာဇာနည်နေ့ အခမ်းအနားကို ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ စသိန်းဇော်မင်း၊ စောစက္ကလာ နှင့် ဒေါ်စိန်ထွေးတို့ကို ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၀ ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ၁၅ ရက်စီ ချမှတ်ခဲ့သည်။ ၎င်းတို့သုံးဦးသည် ၁၅ ရက်ထက်ကျော်လွန်၍ ထိန်းသိမ်းခြင်းခံထားရသောကြောင့် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်သည့်နေ့တွင်ပင် ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာ ခဲ့သည်။ ဩဂုတ်လ ၁၂ ရက်နေ့တွင် စသိန်းဇော်မင်းနှင့် စောစက္ကလာတို့သည် ကရင်အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ခွင့်ပြုချိန် ကျော်လွန်၍ ကျင်းပခဲ့ပြီး ဒေါ်စိန်ထွေးသည် ထိုအခမ်းအနား၌ သဝဏ်လွှာဖတ်ကြားခဲ့ကြသည်။ ထို့ကြောင့် ကျောက်တံတား မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲမှူးမျိုးသက်မှ တရားလိုပြုလုပ်ကာ ၎င်းတို့ကို တရားစွဲဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရက္ခိနှင့်တပ်တော် (AA) အတွက် ရန်ပုံငွေရှာဖွေပေးနေသည်ဟု စွပ်စွဲခြင်းခံထားရသူတစ်ဦးကို အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ၁၅ နှစ်ချမှတ်

စက်တင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အနောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံးမှ ရက္ခိနှင့်တပ်တော် (AA) အတွက် ရန်ပုံငွေရှာဖွေပေးနေသည်ဟု စွပ်စွဲခြင်းခံထားရသူ ကိုအောင်မျိုးဝင်းကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၀(ည)ဖြင့် အလုပ် နှင့် ထောင်ဒဏ် ၁၅ နှစ် ချမှတ်ခဲ့သည်။ ကိုအောင်မျိုးဝင်းသည် ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှ စတင်၍ ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ပထုံထန်မြို့တွင်

ULA/AA အတွက် ရန်ပုံငွေကောက်ခံပေးခြင်းနှင့် AA နှင့် ဆက်စပ်သည့် အခြားလှုပ်ရှားမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်ဟု စွပ်စွဲခြင်းခံခဲ့ရကာ တရားစွဲဆိုခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။

AA စစ်ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ထွန်းမြတ်နိုင်၏ဖြစ်သူ ကိုအောင်မြတ်ကျော်အပါအဝင် ရခိုင်လူငယ် ခြောက်ဦးကို စင်္ကာပူ အစိုးရမှ ပြည်နှင့်ဒဏ်ပေးခဲ့ပြီးနောက် ရန်ကုန်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသည့် ၎င်းတို့ ခြောက်ဦးနှင့် ကိုအောင်မျိုးဝင်း အပါအဝင် ဆက်စပ်သူ သုံးဦး၊ စုစုပေါင်း ကိုးဦးတို့ကို အချိန်၊နေရာမတူဘဲ ရဲတပ်ဖွဲ့မှ သီးခြားစီ ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ ဖမ်းဆီးခဲ့ပြီးနောက် ကိုအောင်မျိုးဝင်းကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၀(ည) ဖြင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့တွင် အနောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး၌ တရားစွဲဆိုခဲ့သည်။

အောင်သပြေကျေးရွာသားဦးရွှေအုန်းကို နိုင်ငံတော်အကြည်ညိုပျက်စေမှု ပုဒ်မ ၅၀၅ (ခ) ဖြင့် ထောင်ဒဏ် တစ်နှစ် ထပ်မံချမှတ်

စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်တရားရုံးမှ အောင်သပြေကျေးရွာသား ဦးရွှေအုန်း ကို နိုင်ငံတော်အကြည်ညိုပျက်စေမှု၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(ခ) ဖြင့် ထောင်ဒဏ် တစ်နှစ် ထပ်မံချမှတ်ခဲ့သည်။ မေလအတွင်း၌ ဦးရွှေအုန်းသည် ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့် နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် သုံးလကျခံစေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံခဲ့ရပြီးဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ဦးရွှေအုန်းသည် ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မများဖြစ်သည့် ပုဒ်မ ၃၃၊ ၃၃၃၊ ၄၃၆၊ ၁၁၄၊ ၄၄၀ တို့ဖြင့် အမှုရင်ဆိုင်လျက်ရှိသည်။ အောင်သပြေကျေးရွာတွင် တည်ဆောက်လျက်ရှိသော အယ်ဖာဘီလပ်မြေစက်ရုံစီမံကိန်း ဖျက်သိမ်းပေးရေးနှင့်ပတ်သက်ပြီး ကန့်ကွက်ဆန္ဒပြရာမှ ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ဦးရွှေအုန်းသည် ဖမ်းဆီး၊ တရားစွဲဆိုခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။

ရခိုင်အရေး မန္တလေးတွင်ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့သည့် ကျောင်းသားတစ်ဦးကို အလုပ်နှင့်ထောင်ဒဏ်တစ်လ ချမှတ်

စက်တင်ဘာလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်တရားရုံးမှ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုများကို ဆန့်ကျင်ကြောင်း ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့သည့် ဗမာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားသမဂ္ဂများ အဖွဲ့ချုပ်ဝင် နှင့် ရတနာပုံတက္ကသိုလ်ကျောင်းသားသမဂ္ဂမှ ကိုမျိုးချစ်ဇော် (ခ) ကိုဘချစ်ကို ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့် နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်း လှည့်လည်ခွင့်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် အလုပ် နှင့် ထောင်ဒဏ် တစ်လ ချမှတ်ခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့၊ နံနက်ပိုင်းတွင် ကိုမျိုးချစ်ဇော် (ခ) ကိုဘချစ် အပါအဝင် ကျောင်းသား ၁၃ ဦး သည် ကပ်ဘေး၊ စစ်ဘေးဒဏ်ခံစားနေရသည့် ရခိုင်နှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့တွင် 4G အင်တာနက် အမြန်ဖွင့်ပေးရန် နှင့် ပြည်နယ်အစိုးရ၏ လိုအပ်ချက်များကို တောင်းဆို ဆန္ဒပြသည့် ဗမာသကျောင်းသားများ ဖမ်းဆီးခံရမှုအပေါ် ရှုတ်ချကြောင်း မန္တလေးမြို့၌ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် လက်ရှိအချိန်တွင် အဆိုပါ ကျောင်းသား ၁၃ ဦးသည် ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့် နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရပြီး ၎င်းတို့အနက်မှ ကိုမျိုးချစ်ဇော် (ခ) ကိုဘချစ် တစ်ဦးတည်းသာ ပြစ်ဒဏ် ချမှတ်ခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။

ထောင်မှလွတ်မြောက်မှုများ

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်မြင်ခဲ့သည့် အကျဉ်းသားကျောင်းသား၊ကျောင်းသူ ၅၅ ဦးကို လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်ပြု

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ပညာသင်နှစ် နှင့် ၂၀၁၉ -၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ်တွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို အောင်မြင်ခဲ့သည့် အကျဉ်းသားကျောင်းသား၊ကျောင်းသူ ၅၅ ဦးကို လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်ပြုကြောင်း စက်တင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးမှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ထိုသို့လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်ပြုခဲ့သောကြောင့် အကျဉ်းသား ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ ၅၅ ဦး ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာသူ ၅၅ ဦးတွင် ပြစ်ဒဏ်ကျခံရန် ကျန်ကာလ တစ်နှစ်ဝန်းကျင်ရှိသူ (၁၃) ဦး၊ ဂုဏ်ထူး ၂ ဘာသာနှင့်အထက်ရရှိသူ (၂၉) ဦး၊ တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရရှိသူနှင့် ရိုးရိုးအောင် (၁၃) ဦးတို့ ပါဝင်သည်။ ထို့ပြင် အကျဉ်းသား ကျောင်းသား၊ကျောင်းသူ ၃၈ ဦးသည် လျှော့ရက်ခံစားခွင့်ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ ထို ၃၈ ဦးတွင် ဂုဏ်ထူး ၂ ဘာသာနှင့် အထက် ရရှိသူ နှစ်ဦး၊ တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရရှိသူ နှင့် ရိုးရိုးအောင် ၃၆ ဦး ပါဝင်ကြောင်း သိရှိရသည်။

ဘိလပ်မြေစက်ရုံပဋိပက္ခဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံထားရသည့် သတင်းထောက်တစ်ဦး နှင့် ရွာသားနှစ်ဦးတို့ ပြန်လည်လွတ်မြောက်

ဘိလပ်မြေစက်ရုံပဋိပက္ခဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ထောင်ဒဏ်နှစ်နှစ် ချမှတ်ခြင်းခံထားရသည့် Channel Mandalay ရုပ်သံသတင်းထောက် ကိုအောင်ကြည်မြင့် (ခ) နန္ဒတစ်ကိုယ်တော်နှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၊ အောင်သပြေ ကျေးရွာမှ ရွာသား နှစ်ဦးဖြစ်သည့် ကိုမင်းနိုင်နှင့် ကိုချစ်မင်းသူတို့သည် လွတ်ရက်စေသဖြင့် စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် အိုးဘိုအကျဉ်းထောင်မှ ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မေလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ရုပ်သံသတင်းထောက် ကိုအောင်ကြည်မြင့် (ခ) နန္ဒတစ်ကိုယ်တော်သည် အောင်သပြေကျေးရွာအနီး ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ကျောက်မီးသွေးသုံး ဘိလပ်မြေစက်ရုံ ဖျက်သိမ်းပေးရေး ဆန္ဒပြမှုဖြစ်စဉ်ကို တိုက်ရိုက်သတင်း တင်ဆက်ခဲ့သည့်အတွက် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသည့်အပြင် ကိုမင်းနိုင်နှင့် ကိုချစ်မင်းသူတို့သည် ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုတွင် ပါဝင်သည်ဟုစွပ်စွဲခြင်းခံခဲ့ရကာ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၃၂၊ ပုဒ်မ ၁၄၇ တို့ဖြင့် စွဲချက်တင်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။

တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များမှ ဖမ်းဆီးမှုများ

ပါတီဝင်တစ်ဦးအား RCSS/SSA မှ ဖမ်းဆီးသွားဟု တအာင်းအမျိုးသားပါတီ(TNP) ပြောကြား

ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း၊ မိုင်းကိုင်မြို့နယ်၊ ခေးအုံအွေ ကျေးရွာအုပ်စု၊ ပန်မောင်းကျေးရွာရှိ တအာင်းအမျိုးသားပါတီ(TNP) ၏ စည်းရုံးရေးမှူးတစ်ဦးဖြစ်သည့် စိုင်းလှစိန်အား ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ/ရှမ်းပြည်တပ်မတော် (RCSS/SSA) မှ စက်တင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ဖမ်းဆီးသွားခဲ့ကြောင်း တအာင်းအမျိုးသားပါတီ(TNP) မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် စိုင်းလှစိန်အား အမြန်ဆုံး ပြန်လွှတ်ပေးရန် တအာင်းအမျိုးသားပါတီ(TNP)မှ တောင်းဆိုခဲ့သည်။ မိုင်းလှစိန်ကို သံသယရှိ၍ ခေါ်ယူစစ်ဆေးရာ မှူးယစ်ဆေးသုံးစွဲကြောင်း တွေ့ရှိရသည့်အတွက် ထိန်းသိမ်းထားခြင်း ဖြစ်သည်ဟု RCSS ပြောခွင့်ရသူ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး စိုင်းအွမ်ခေးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များထံမှ လွတ်မြောက်မှုများ

ရက္ခိဋ်တပ်တော် (AA) မှ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားသည့် မြောက်ဦးမှ သံဃာတော် လေးပါး ပြန်လည် လွတ်မြောက်

ရက္ခိဋ်တပ်တော် (AA) မှ သံသယဖြင့် ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားသည့် မြောက်ဦးမြို့၊ မြို့ဦးခေါင်းကျောင်းတိုက် ဆရာတော် ဦးဝဏ္ဏသာရ၊ ပြင်ဈေး (ခ) ရွှေစည်းဝကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဦးဓမ္မဝိယ နှင့် ကိုရင်နှစ်ပါး တို့သည် စက်တင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့တွင် ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ ဩဂုတ်လ ၁၈ ရက်နေ့ ညအချိန်၌ ရက္ခိဋ်တပ်တော်(AA)မှ အဆိုပါ သံဃာတော် လေးပါးကို ရခိုင်ပြည် လွတ်မြောက်ရေးပါတီ(ALP) အတွက် လူသစ် စုဆောင်းရာတွင် ပါဝင်သည်ဟုဆိုကာ ဖမ်းဆီးသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သံသယဖြင့် ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းသာဖြစ်၍ စစ်ဆေးမေးမြန်းကာ ပြန်လည် ပို့ဆောင်ပေး ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာသူ မြို့ဦးခေါင်းကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဦးဝဏ္ဏသာရမှ မိန့်ကြားခဲ့သည်။

ပျောက်ဆုံးနေမှုများ

ကျောက်တော်မြို့နယ်တွင် မျှစ်အရောင်းအဝယ်လုပ်နေသူနှစ်ဦး ပျောက်ဆုံး

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ ဆင်အိုးချိုင်းကျေးရွာမှ မျှစ်အရောင်းအဝယ်လုပ်နေသူ နှစ်ဦးဖြစ်သည့် ဦးဝေလှမောင်နှင့် ကိုနေဆန်းလင်းတို့သည် စက်တင်ဘာလ ၁၈ ရက်နေ့ နံနက်တွင် အိမ်မှ ထွက်သွားပြီးနောက် ပြန်လည် ရောက်ရှိလာခြင်း မရှိဘဲ ပျောက်ဆုံးသွားခဲ့သည်။ ၎င်းတို့ နှစ်ဦးသည် မျှစ်ဝယ်ယူရန် ကျောက်တော်မှ ရွာသို့ ဆိုင်ကယ် တစ်ယောက်တစ်စီးစီဖြင့် ခြင်းတောင်းများကိုတင်ဆောင်ကာ ထွက်သွားကြပြီးနောက် မွန်းတည့်ချိန်အထိ အိမ်ကို ပြည်လည်ရောက်ရှိခြင်းမရှိဘဲ အဆက်အသွယ်ပျက်ကာ ပျောက်ဆုံးနေခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဦးဝေလှမောင်၏ ဇနီးဖြစ်သူမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ အမှတ် ၃၇၅ တပ်ရင်းမှ ဦးဝေလှမောင်တို့နှစ်ဦးအား ဖမ်းဆီးထားသည်ဟု ရွာသားတစ်ဦးမှ သတင်းပေးလာသဖြင့် ထပ်မံသွားရောက်စုံစမ်းရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်းလည်း ၎င်းမှ ဆိုသည်။

နိုင်ငံရေးနှင့်နိုင်ငံသားတို့၏လွတ်လပ်ခွင့်အပေါ်တားမြစ်ခြင်းများနှင့် ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုများ

မန္တလေး လူငယ်သင်တန်းကျောင်းတွင် ပြင်းထန်ဒဏ်ရာများဖြင့်သေဆုံးခဲ့သည့် လူငယ်နှစ်ဦး၏ဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ သင်တန်းကျောင်းမှ လူငယ်လေးဦးကို ထပ်မံစစ်ဆေး

မန္တလေးလူငယ်သင်တန်းကျောင်းတွင် ထိန်းသိမ်းခြင်းခံထားရစဉ် ပြင်းထန်ဒဏ်ရာများရရှိပြီး သေဆုံးခဲ့ရသည့် လူငယ် သင်တန်းသားနှစ်ဦး၏ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ သင်တန်းကျောင်းမှ လူငယ်လေးဦးကို ထပ်မံစစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။ မှုခင်းဆရာဝန်ကြီး၏ ဆေးစာအဖြေထွက်ရှိလာခဲ့ပြီးနောက် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ထိုဖြစ်စဉ်ကို လူသတ်မှုအဖြစ် သြဂုတ်လ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ပြောင်းလဲအမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ လက်ရှိတွင် သင်တန်းကျောင်းဘက်မှ ဝန်ထမ်း ငါးဦးအပြင် ကျောင်းသားလေးဦး ကိုပါ စစ်ဆေး လျက်ရှိပြီး ထိုကျောင်းသားများသည် ကလေးသူငယ်များဖြစ်ခြင်းကြောင့် ရဲစခန်း၌မဟုတ်ဘဲ သင်တန်းကျောင်း ၌ စစ်ဆေးနေ သည်ဟု မန္တလေးခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုရဲမှူးကြီး စိုင်းလှထူးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

လက်ရှိတွင် မန္တလေးလူငယ်သင်တန်းကျောင်းတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် ဝန်ထမ်း ငါးဦး၊ သင်တန်းသား ၁၁ ဦးသည် လူသတ်မှု နှင့် အားပေးကူညီမှု၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၀၂၊ ၁၁၄ တို့ဖြင့် မန္တလေး၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ အမှတ် ၂ ရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရသည်ဟု သိရှိရသည်။ အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရသည့် သင်တန်းသားများအနက် သင်တန်းသားတချို့သည် ထိုအမှု ဖြစ်စဉ်တွင် ပါဝင်၍ ကျူးလွန်ခြင်းမရှိသော်လည်း အထက်လူကြီးများမှ ဖိအားပေး စေခိုင်းနေသည်ဟု အမှုဖွင့်ခြင်း ခံထားရသည့် သင်တန်းသားများ၏ မိသားစုဝင်များမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါဖြစ်စဉ်တွင် အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရပြီး အိုးဘိုထောင်သို့ ပို့ဆောင်ခြင်းခံထားရသည့် မန္တလေးလူငယ်သင်တန်းကျောင်းမှ ဝန်ထမ်း နှစ်ဦး၏ မိဘများမှ နေပြည်တော်ရှိ သမ္မတရုံးကို စက်တင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့၌ တင်ပြတိုင်ကြားထားသည်။ အလုပ်တာဝန်ချိန်အတွင်း လူသတ်မှုကျူးလွန်သည်ဟု အထက်လူကြီးများမှ အတင်းဝန်ခံခိုင်းနေပြီး မောင်လောထန်း၊ မောင်ဘောင်ယိမ်း နှင့် တခြားရုံးဝန်ထမ်း သုံးဦးကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၀၂၊ ၁၁၄ တို့ဖြင့် တရားစွဲဆိုထားခြင်းသည် တရားမျှတမှုမရှိဟုဆိုကာ နိုင်ငံတော်သမ္မတကို တင်ပြ အကူညီတောင်းခံထားခြင်းဖြစ်သည်ဟု သိရှိရသည်။

ဇူလိုင်လ ၃၁ ရက်နေ့တွင် မန္တလေးလူငယ်သင်တန်းကျောင်း၌ လူသတ်မှုဖြင့် ထိန်းသိမ်းခြင်းခံထားရသော အသက် ၁၇ နှစ်အရွယ် မောင်ပြည့်ဖြိုးအောင် (ခ) ဒွေးပေါက်စ နှင့် မောင်ခိုင်ဇော်ထွန်း အပါအဝင် လူငယ် ငါးဦးသည် သင်တန်းကျောင်းမှ ထွက်ပြေးခဲ့ကြသည်။ ထို့ကြောင့် လိုက်လံဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရပြီး သင်တန်းကျောင်းအတွင်း ဝိုင်းဝန်းထိုးကြိတ်ရိုက်နှက် ခြင်းခံခဲ့ရ သောကြောင့် မောင်ပြည့်ဖြိုးအောင် (ခ) ဒွေးပေါက်စသည် ယင်းနေ့၌ပင် မန္တလေးပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတွင် ဆေးကုသမှု ခံယူနေစဉ် သေဆုံးသွားခဲ့သည်။ မောင်ခိုင်ဇော်ထွန်းသည် ပြင်းထန်ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့သဖြင့် အရေးပေါ် ဆေးကုသမှုခံယူနေစဉ် သြဂုတ်လ ၅ ရက်နေ့၌ ထပ်မံသေဆုံးခဲ့သည်။

နယ်မြေဒေသလုံခြုံမှုမရှိ၍ အမ်းမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာ ၁၁ ရွာတွင် မဲစာရင်းများ ကပ်နိုင်ခြင်းမရှိသေး

ရခိုင်ပြည်နယ်တောင်ပိုင်း၊ အမ်းမြို့နယ်၊ ဒလက်အုပ်စုရှိ ကျေးရွာ ၁၁ ရွာတွင် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားမှုကြောင့် နယ်မြေဒေသ လုံခြုံမှုမရှိ၍ မဲစာရင်းများ ကပ်နိုင်ခြင်းမရှိသေးကြောင်း အမ်းမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကိုကိုမြတ်မှ ပြောကြား ခဲ့သည်။ မဲစာရင်းကပ်နိုင်ခြင်းမရှိသေးသည့် အဆိုပါကျေးရွာများတွင် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသည့် မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေ တစ်သောင်းခန့် ရှိနိုင်သည်ဟု ဦးကိုကိုမြတ်မှ ခန့်မှန်းပြောဆိုခဲ့သည်။ ယင်းအပြင် အဆိုပါကျေးရွာများမှ ဒေသခံအများစုသည် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွား မှုများကြောင့် ၎င်းတို့၏ ကျေးရွာများတွင် နေထိုင်ခြင်းမရှိဘဲ အခြားတစ်နေရာကို စစ်ဘေးဒုက္ခသည်အဖြစ်ဖြင့် ထွက်ပြေး တိမ်းရှောင် နေထိုင်နေကြသည်ဟု သိရှိရသည်။ စစ်ဘေးရှောင်များသည် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဆန္ဒမဲပေးချင်စိတ်ရှိကြသော်လည်း မည်သည့်နေရာတွင် မဲပေးရမည်ကို မသိရှိရသေးကြောင်း အမ်းမြို့နယ်မှ ဒေသခံတစ်ဦးဖြစ်သည့် ဦးစိုးသိန်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

မိုင်းရယ်တွင် လမ်းသွားလမ်းလာ လူထုထံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ စစ်ဆေးကာ ခြိမ်းခြောက်၍ ငွေကောက်ခံ

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ မိုင်းရယ်မြို့နယ်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တချို့သည် လမ်းသွားလမ်းလာ လူထုအား တားဆီးစစ်ဆေးကာ ခြိမ်းခြောက်၍ ငွေကြေးကောက်ခံခြင်းများ ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း မိုင်းရယ်ဒေသခံများမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ မိုင်းရယ်မြို့နယ်၊ မြို့အထွက် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးပေါ်တွင် ယာယီဂိတ်တစ်ခုထားရှိကာ သင်္ကြန် မတိုင်မှီကတည်းက သွားလာနေသည့် လူထုအား ရဲများမှ ထိုသို့စောင့်ကြပ်စစ်ဆေးနေပြီး ငွေကြေးကောက်ခံနေကြကြောင်း မိုင်းရယ်ဒေသခံ ခွန်လိန်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ထိုကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြည်သူ့လွှတ်တော်ထံသို့ တိုင်ကြားစာနှင့် အသနားခံစာ တင်ထားသော်လည်း ယနေ့အချိန်ထိ အကြောင်းပြန်ကြားခြင်းမရှိသေးကြောင်း၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ ဆက်လက် စာတင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ခွန်လိန်မှ ဆိုသည်။ အဆိုပါကိစ္စကို သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်ခရိုင်အဆင့်ရှိ အုပ်ချုပ်ရေးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းပြီး ညှိနှိုင်းသွားရန်ရှိကြောင်း လားရှိုးခရိုင် အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် စိုင်းဝမ်းလျန်းခမ်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ လမ်းပြအဖြစ် ဖမ်းဆီးသွားခဲ့သည့် ကျောက်တော်ဒေသခံနှစ်ဦး သေနတ်ဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံး

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ လမ်းပြအဖြစ် ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ ဘုရားပေါင်းကျေးရွာမှ ရွာသားနှစ်ဦးဖြစ်သည့် မောင်ညွန့်ဝင်း နှင့် ကိုဟန်မောင်သိန်း တို့ကို သေနတ်ဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံး လျက် စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်း၌ တွေ့ရှိခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့၊ ညနေ ၆ နာရီအချိန်တွင် ၎င်းတို့ နှစ်ဦးသည် ကျောက်တော်မြို့၊ ဝပ်ရှောဆိုင်မှ အလုပ်လုပ်ပြီး ၎င်းတို့၏ကျေးရွာသို့ပြန်လာစဉ် တပ်မတော်စစ်ကြောင်း နှင့်တွေ့၍ လမ်းပြအဖြစ် ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ဘုရားပေါင်းကျေးရွာအနီးအရောက်တွင် ဗုံးပေါက်ကွဲခြင်းကြောင့် ၎င်းတို့ နှစ်ဦးကို မသင်္ကာ၍ပစ်သတ်လိုက်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု သေဆုံးသူ ကိုဟန်မောင်သိန်း၏ ဖခင် ဦးစံထွန်းလှမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့ပြင် ဘုရားပေါင်းကျေးရွာနှင့် တောင်ပေါက်ကျေးရွာတို့မှ နေအိမ်များသည်လည်း စက်တင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့၊ ည ၉ နာရီခွဲ အချိန်ခန့်တွင် မီးရှို့ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ အဆိုပါကျေးရွာများမှ နေအိမ်များကို တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ မီးရှို့ခဲ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်း ကျေးရွာသားများမှ ပြောကြားခဲ့ကြသော်လည်း တပ်မတော်မှ ယင်းသို့လုပ်ဆောင်ခြင်းမရှိဘဲ စွပ်စွဲချက်သာ ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

စစ်သားများမှ ကားတစ်စီးဖြင့်တင်ဆောင်ပေးလိုက်သော ဒဏ်ရာများရရှိထားသည့် အမည်မသိ သတိမေ့နေ သူတစ်ဦးကို ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်

တပ်ရင်း ၅၃၉ စစ်သားများမှ ကျောက်တော်မှ ကားတစ်စီးဖြင့်တင်ဆောင်ပေးလိုက်သော ဒဏ်ရာများရရှိထားသည့် အမည်မသိ သတိမေ့နေသူတစ်ဦးကို ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ အပေါက်ကျေးရွာ တိုက်နယ်ဆေးရုံသို့ စက်တင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့၌ ပို့ဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ ထိုသူအား နံနက် ၁၁ နာရီ ၀န်းကျင်ခန့်တွင် အပေါက်ကျေးရွာ၊ ရန်တားရပ်ကွက်သို့ ကားတစ်စီးဖြင့် လာရောက်ပို့ဆောင်သဖြင့် ကျေးရွာသားများမှ အပေါက်တိုက်နယ်ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင် ထားကြောင်း အပေါက်ကျေးရွာမှ ကိုပေါက်ချေမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါ ဒဏ်ရာရရှိထားသူမှာ သတိမရသေးသော ကြောင့် ၎င်းမှာ မည်သည့်ကျေးရွာ၊ မည်ကဲ့သို့ ဖြစ်လာကြောင်းကို မေးမြန်း၍ မရနိုင်သေးကြောင်း၊ ညာဘက် ပုခုံးနားတိုက်တွင် ပြင်းထန် ဒဏ်ရာများနှင့် နောက်ကျောအပြင် ခြေလက်တို့တွင်လည်း ရောင်ရမ်းဒဏ်ရာများပါရှိကြောင်း ကိုပေါက်ချေမှ ဆက်လက် ပြောကြားခဲ့သည်။

ကျောက်တော်တွင် ကျေးရွာ နှစ်ရွာ မီးရှို့ခြင်းခံခဲ့ရ၍ နေအိမ် ၁၆၆ လုံး မီးလောင်ပျက်စီး

စက်တင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့၊ ည၌ ၉ နာရီခွဲအချိန်ခန့်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ ဘုရားပေါင်းကျေးရွာနှင့် တောင်ပေါက်ကျေးရွာတို့တွင် မီးရှို့ခြင်းခံခဲ့ရ၍ နေအိမ် ၁၆၆ လုံး မီးလောင်ပျက်စီးသွားခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့၊ ညနေ ၆ နာရီအချိန်ခန့်တွင် အင်အား ၁၀၀ ကျော်ခန့်ရှိသည့် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုသည် ဘုရားပေါင်းကျေးရွာ အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာကာ ရွာသားများအား ဖမ်းဆီးထားခဲ့ပြီးနောက် ည ၉ နာရီခွဲအချိန်မှစတင်ကာ အဆိုပါ ကျေးရွာနှစ်ရွာအား မီးရှို့ခဲ့ ကြောင်း ထွက်ပြေးလာသည့် ရွာသားများမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါ ကျေးရွာနှစ်ရွာအား မီးရှို့ခဲ့သည်မှာ တပ်မတော်သား များဖြစ်ကြောင်း ကျေးရွာသားများမှ ပြောဆိုထားသော်လည်း တပ်မတော်သတင်းမှန် ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့မှ ဗိုလ်ချုပ်ဇော်မင်းထွန်း မှ တပ်မတော်မှ ယင်းကဲ့သို့ လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းမရှိကြောင်း စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သော သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ၌ ပြောဆိုခဲ့သည်။

PACE အဖွဲ့ ရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်လေ့လာခွင့် တရားဝင်အသိမှတ်ပြုလွှာ ပြန်လည်ရရှိ

ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ပြည်သူ့လှုပ်ရှားမှုအဖွဲ့ (PACE) သည် လာမည့်ရွေးကောက်ပွဲတွင် စောင့်ကြည့် လေ့လာခွင့် တရားဝင် အသိမှတ်ပြုလွှာကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ထံမှ စက်တင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့၌ လက်ခံရရှိခဲ့သည်။ မူလက အသင်းအဖွဲ့မှတ်ပုံတင်မရှိမှု၊ နိုင်ငံခြားအဖွဲ့အစည်းများ၏ အထောက်အပံ့ရယူမှုတို့ဖြင့် PACE ၏ ရွေးကောက်ပွဲလေ့လာခွင့် လျှောက်ထားမှုအပေါ် ကော်မရှင်မှ ပယ်ချခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း အသင်းအဖွဲ့ မှတ်ပုံတင်ယာယီခွင့်ပြုချက်ရရှိခဲ့သော ကြောင့် အဆိုပါခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲ လေ့လာခွင့် အသိအမှတ်ပြုလွှာ ထုတ်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

ခူမီးလူငယ် ဆလိုင်အောင်စိုးကို ရက္ခိုင့်တပ်တော်(AA)မှ ဖမ်းဆီးထားသည်မှာ တစ်လကျော်ရှိပြီဖြစ်၍ အသက် အန္တရာယ်စိုးရိမ်ရ ကြောင်း KACC ထုတ်ပြန်

စက်တင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့တွင် ခူမီးချင်းမျိုးနွယ်စုများပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးကောင်စီ (KACC)မှ ကြေညာချက် တစ်စောင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ပလက်ဝမြို့နယ် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများတွင် ပါဝင်လှုပ်ရှားနေသည့် ခူမီးလူငယ် ဆလိုင်အောင်စိုးကို ရက္ခိုင့်တပ်တော်(AA)မှ ဖမ်းဆီးထားသည်မှာ တစ်လကျော်ရှိပြီဖြစ်၍ အသက်အန္တရာယ်စိုးရိမ်ရကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။ ထို့ပြင် AA မှ ဖမ်းဆီးထားသည်မှာ ဆလိုင်အောင်စိုးအပါအဝင် ပလက်ဝ ဒေသခံ အရပ်သား စုစုပေါင်း (၁၂)ဦးထိ ရှိနေပြီး ၎င်းတို့ကို လွှတ်ပေးရန် တောင်းဆိုကြောင်းလည်း ကြေညာချက်၌ ဖော်ပြထားသည်။

လူ့အစုလိုက်သတ်ဖြတ်ခဲ့ကြောင်း တပ်မတော်သားနှစ်ဦးကို ICC ထိန်းသိမ်းထား

၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၌ တပ်မတော်မှ နယ်မြေရှင်းလင်းရေး လုပ်ဆောင်နေစဉ်အတွင်း မွတ်ဆလင် အရပ်သားအမြောက်အမြားကို သတ်ဖြတ်ခဲ့ရာ၌ ကိုယ်တိုင် ပါဝင်ခဲ့သည်ဟု ဝန်ခံထားသည့် တပ်သားမျိုးဝင်းထွန်းနှင့် တပ်သား ဇော်နိုင်ထွန်းတို့ကို နိုင်ငံတကာ ရာဇဝတ်မှုဆိုင်ရာ တရားရုံး (ICC) မှ နယ်သာလန်နိုင်ငံ သည်ဟိတ်မြို့တွင် ထိန်းသိမ်းထား သည်ဟု သိရှိရသည်။ အဆိုပါ တပ်သားနှစ်ဦးသည် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၊ တောင်ဘဇားကျေးရွာတွင် တပ်မတော်မှ ကျူးလွန်ခဲ့ သည့် မွတ်ဆလင် အယောက် ၃၀ ခန့်ကို သတ်ဖြတ်ရာ၌ ကိုယ်တိုင်ပါဝင်ခဲ့သည်ဟု ထွက်ဆိုထားကြသူနှစ်ဦးဖြစ်သည်။ ရက္ခိုင့်တပ်တော် (AA) မှ ထိန်းသိမ်းထားစဉ်အတွင်း ၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လတွင် ထိုဝန်ခံချက်ဗီဒီယိုကို ရိုက်ကူးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး၊ ၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လတွင် ထိုတပ်သားနှစ်ဦးသည် မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နယ်စပ်ကို ရောက်ရှိလာခဲ့ကာ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် အာဏာပိုင်များထံ၌ ခိုလှုံခွင့် တောင်းခံခဲ့ကြောင်း၊ ထို့နောက် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်အစိုးရမှ ထိုတပ်သားနှစ်ဦးကို နိုင်ငံတကာ ရာဇဝတ်တရားရုံး (ICC) ကို အကြောင်းကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း Fortify Rights အဖွဲ့၏ ကြေညာချက်အတွင်း၌ ဖော်ပြ ထားသည်။

ရသေ့တောင်မြို့နယ်တွင် ရွာခံအမျိုးသမီးတစ်ဦးအား အဓမ္မပြုကျင့်ခဲ့ကြောင်း တပ်မတော်သားသုံးဦး ဝန်ခံ

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရသေ့တောင်မြို့နယ်၊ ဦးဂါကျေးရွာမှ ရွာခံအမျိုးသမီးတစ်ဦးကို အဓမ္မပြုကျင့်ခဲ့ကြောင်း ကာယကံရှင် တပ်မတော်သား သုံးဦးမှ ဝန်ခံထွက်ဆိုထားသည်ဟု တပ်မတော်သတင်းမှန်ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ဇော်မင်းထွန်းမှ စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့တွင် အတည်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။ ထိုအမှုနှင့်ပတ်သက်၍ တပ်မတော်မှ ခုံရုံးဖွဲ့၍ ပထမအကြိမ် စစ်ဆေးခဲ့ရာ ထိုစစ်သည်များမှ ငြင်းဆိုခဲ့သည်၊ ဒုတိယအကြိမ် ထပ်မံစစ်ဆေးသည့်အခါတွင် စစ်သည်တစ်ဦးမှ ဝန်ခံခဲ့ပြီးနောက် ဆက်စပ်သူများကို ဆက်လက်စစ်ဆေးရာမှ ပြစ်မှုကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်း ပေါ်ပေါက်ခဲ့၍ ၎င်းတို့ကို စစ်စည်းကမ်းဥပဒေအရ အရေးယူသွားမည်ဟု ဗိုလ်ချုပ်ဇော်မင်းထွန်းမှ ဆိုသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရသေ့တောင်မြို့နယ်၊ မူစဲကျွန်း၊ ဦးဂါကျေးရွာတွင် ဇွန်လ ၃၀ ရက်နေ့ညအချိန်၌ အသက် ၃၇ နှစ်ဝန်းကျင်ရှိ ဒေသခံ အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို တပ်မတော်သား သုံးဦးမှ အဓမ္မပြုကျင့်ခဲ့သည်။ ထိုအမျိုးသမီးကို အဓမ္မပြုကျင့်ခဲ့ ပြီးနောက် ၎င်း၏ သမီးဖြစ်သူကိုပါ ထပ်မံပြီး အဓမ္မပြုကျင့်ရန် ကြိုးစားခဲ့သည်။ ဇူလိုင်လ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ကာယကံရှင်အမျိုးသမီးမှ ထိုအဓမ္မပြုကျင့်ခံခဲ့ရမှုနှင့်ပတ်သက်၍ တပ်မတော်သားသုံးဦးအား အရေးယူပေးရန် စစ်တွေမြို့မရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။

တပ်မတော်မှ ခွင့်ပြုခြင်းမရှိသောကြောင့် မံစီမြို့နယ် နမ်လင်းပါ (Nam Lim Pa) စစ်ရှောင်များ နေရပ်ပြန်နိုင်ခြင်းမရှိ

ကချင်ပြည်နယ်၊ ဗန်းမော်ခရိုင်၊ မံစီမြို့နယ်ရှိ နမ်လင်းပါ (Nam Lim Pa) ကျေးရွာမှ စစ်ရှောင်များသည် နေရပ်ပြန်နိုင်ရေး အတွက် ကြိုးပမ်းရာတွင် နယ်မြေခံတပ်မတော်မှ ခွင့်ပြုခြင်းမရှိသောကြောင့် ယခုတိုင်စစ်ပြေးဒုက္ခသည်စခန်းတွင် ခိုလှုံ နေထိုင်နေကြရဆဲဖြစ်သည်ဟု သိရှိရသည်။ နမ်လင်းပါစစ်ရှောင်များသည် ဗန်းမော်မြို့ရောဘတ်စစ်ရှောင်စခန်းတွင် အများဆုံးနေထိုင်ကြပြီး ၎င်းတို့အနေဖြင့် နေရပ်ပြန်ရေးအတွက် ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှစကာ သက်ဆိုင်ရာဌာနများသို့ စာတင်ပြ ခဲ့ကြပြီး သက်ဆိုင်ရာဌာနများမှ နေရပ်ပြန်လည်နေထိုင်ရန် သဘောတူခဲ့ကြသည်။ သို့သော်လည်း နယ်မြေခံစစ်တပ်၏ ခွင့်ပြုချက် မရရှိသည့်အတွက် ယနေ့ထိရွာတွင်းဝင်ရောက်ခွင့်ပင်မရှိကြောင်း ရောဘတ်စစ်ရှောင်စခန်းမှ နမ်လင်းပါဒေသခံ ဆရာအင်ဒေါင်တန်ဝွန်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ အိမ်ခြေပေါင်း ၃၀၀ ကျော်ရှိသည့် နမ်လင်းပါကျေးရွာသည် ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် တပ်မတော် နှင့် ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (KIA) တို့ တိုက်ပွဲကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ခဲ့သည်မှာ ကိုးနှစ်ခန့်

ရှိနေပြီဖြစ်သည်။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရမှ စစ်ရှောင်စခန်းပိတ်သိမ်းရေးစီမံချက်ဖြင့် နေရပ်ပြန်ရေးလုပ်ဆောင်နေပြီ ဖြစ်သော်လည်း နမ့်လင်းပါဒေသခံများမှာ နေရပ်ပြန်ရန် စာတင်ပြခဲ့သော်လည်း ယခုချိန်ထိ ဖြစ်နိုင်ခြင်းမရှိသေးပါ။

ပစ္စည်းအငှားထမ်းသူ ပလက်ဝဒေသခံ ၄၁ ဦး နှစ်ရက်ကြာဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရပြီးနောက် ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာ၊ ၎င်းတို့အနက်မှ တချို့ ရိုက်နှက်ဒဏ်ရာများကြောင့် ဆေးကုသမှုခံယူနေရ

ချင်းပြည်နယ်၊ ပလက်ဝမြို့မှ ကုန်ပစ္စည်းအငှားထမ်းသူ ၄၁ ဦးသည် တပ်မတော် ခလရ ၂၈၉ ၏ နှစ်ရက်တာ ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးခြင်းကို ခံခဲ့ရပြီးနောက် စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ၎င်းတို့အနက်မှ တချို့မှာ ရိုက်နှက်ခြင်းခံရသည့် ဒဏ်ရာများကြောင့် ဆေးကုသမှုခံယူခဲ့ရသည်ဟု သိရှိရသည်။ ရိုက်နှက်စစ်ဆေးခြင်းခံရသူများမှာ ဦးမျိုးမင်းသူ၊ ဦးထွန်းမင်း၊ ဦးမောင်ထွန်းမင်း နှင့် ဦးဖိုးကျော်တို့ဖြစ်ကြသည်။ စက်တင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့တွင် အဆိုပါ ပလက်ဝဒေသခံ ၄၁ ဦးသည် ကျောက်တော်မြို့သို့ သွားရောက်ခဲ့ပြီး ကုန်ပစ္စည်းများဝယ်ယူကာ ပြန်လာစဉ် ပလက်ဝမြို့သို့ မရောက်မီ ခလရ ၂၈၉ ၏ ဖမ်းဆီးခြင်းကို ခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့ကို စစ်ဆေးမေးမြန်းမှုများ ပြုလုပ်ကာ သာမန်အရပ်သားများဖြစ်သဖြင့် ပြန်လည် လွတ်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

လားရှိုးမြို့နယ်တွင် မြေမြှုပ်ထားသည့် ရုပ်အလောင်းတွေ့ရှိ

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ လားရှိုးခရိုင်၊ မိုင်းယော်တိုက်နယ်၊ ဖာလိုင်ကျေးရွာအနီးတွင် မြေမြှုပ်ထားသည့် သေနတ်ဒဏ်ရာဖြင့် သေဆုံးနေသော ဖာလိုင်ကျေးရွာသား မိုင်းအိုက်ထွန်းဆိုသူ၏ ရုပ်အလောင်းကို ဒေသခံများမှ စက်တင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့တွင် ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့သည်။ သြဂုတ်လ ၃၀ ရက်နေ့တွင် လားရှိုးမြို့နယ်၊ ပန်သပြေအုပ်စု၊ ဖာလိုင်ကျေးရွာတွင် နေထိုင်သည့် အသက်နှစ်ဆယ်အရွယ် မိုင်းပန်ဆာ နှင့် အသက် ၃၃ နှစ်အရွယ် မိုင်းအိုက်ထွန်းတို့သည် တောင်ယာကို ခြံစည်းရိုးခတ်နေစဉ် ပထမစစ်ကြောင်းဖြတ်သန်းသွားသည့်အတွက် ရပ်ကြည့်နေခဲ့ကြပြီး ဒုတိယစစ်ကြောင်းရောက်လာချိန်တွင် ပစ်ခတ်ခံခဲ့ရ ခြင်း ဖြစ်ကာ မိုင်းပန်ဆာကို သေနတ်ထိမှန်ခဲ့သည်။ ၎င်းနှင့်အတူရှိသည့် မိုင်းအိုက်ထွန်းသည် ထွက်ပြေးသွားခဲ့သည်။ ထိုနေ့ ကတည်းက မိုင်းအိုက်ထွန်း ပျောက်ဆုံးသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး စက်တင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့တွင် ၎င်း၏ ရုပ်အလောင်းကို ပြန်လည် တွေ့ရှိခြင်းဖြစ်သည်။ မိုင်းအိုက်ထွန်းကို ဒေသတွင်းအခြေစိုက်တပ်မတော် ခမရ (၃၆၁) မှ သြဂုတ်လ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ဖမ်းဆီး သွားခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဒေသခံတချို့မှ ပြောဆိုခဲ့သော်လည်း သီးခြားအတည်ပြုချက်မရခဲ့ပေ။ ခမရ (၃၆၁) စစ်ကြောင်းမှ မိုင်းပန်ဆာ နှင့် မိုင်းအိုက်ထွန်းတို့ကို သြဂုတ်လ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ပစ်ခတ်၍ သေဆုံးခဲ့သည့်အကြောင်းကို ရွာသား များမှ ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးထံ တိုင်ကြားခဲ့ကြသည်။ သို့သော်လည်း တပ်မတော်မှ ၎င်းတို့ နှစ်ဦးကို လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်၍ ပစ်ခတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

တပ်မတော်ခေါင်းဆောင်များကို ဝေဖန်သူ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ်ကျောင်းသား မိသားစုနှင့် အဆက်အသွယ်မရ

လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်တွင် တပ်မတော်ခေါင်းဆောင်များကို ဝေဖန်ရေးသားခဲ့သူ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဒုတိယနှစ် ကျောင်းသား ကိုခိုင်ခန့်ကျော်နှင့် သြဂုတ်လကတည်းက အဆက်အသွယ်မရရှိတော့ကြောင်း ၎င်း၏ မိသားစု အသိုင်းအဝိုင်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ကိုခိုင်ခန့်ကျော်သည် ၎င်း၏ လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာဖြစ်သည့် Khaing Khant Kyaw (Cubic K) တွင် တပ်မတော်ခေါင်းဆောင်များကို ဝေဖန်ရေးသားခြင်းနှင့် တခြားသူများ ရေးသားထား သည်များကို ပြန်လည်မျှဝေခြင်းများကြောင့် အချုပ်ကျနေသည်ဟုသာ သိရှိရသည်ဟု သိရှိရသည်။ လက်ရှိတွင် ကိုခိုင်ခန့်ကျော် ၏ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာမှာ ရှာဖွေ၍ ဖျက်သိမ်းခြင်းခံထားရသည်ဟု ယူဆရပြီး လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်တွင် တွေ့ရှိရခြင်းမရှိတော့ပေ။

ဘားအံခရိုင်အတွင်း တိုက်ပွဲများကြောင့် ဒေသခံများ သွားလာခွင့်ကန့်သတ်ခြင်းခံရ

စက်တင်ဘာလအတွင်းတွင် ကရင်ပြည်နယ်၊ ဘားအံခရိုင်၌ တပ်မတော်၊ နယ်ခြားစောင့်တပ်ဖွဲ့ နှင့် ခွဲထွက်ဒီမိုကရက်တစ် တိုးတက်သော ဗုဒ္ဓဘာသာ ကရင်တပ်မတော်တို့ကြား တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းကြောင့် ကျေးရွာများရှိ ဒေသခံများသည် ယာယီရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ခွင့်ရသည့်အပြင် သွားလာခွင့်လည်း ကန့်သတ်ခြင်းခံခဲ့ရကြောင်းသိရှိရသည်။

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းဝင်လာ၍ ညောင်ကန်ရွာသားများထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်၊ ဖမ်းဆီးခံရသွား လေးဦး ပြန်လည် လွတ်မြောက်

လက်နက်ကြီးကျည်ကျရောက်ပေါက်ကွဲခဲ့၍ ရွာသား လေးဦးသေဆုံးသွားခဲ့သည့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြေပုံမြို့နယ်၊ ညောင်ကန် ကျေးရွာအတွင်းသို့ စက်တင်ဘာလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခု ဝင်ရောက်လာခဲ့သောကြောင့် ကျေးရွာသားများအားလုံး ကြောက်လန့်၍ ရွာကို စွန့်ခွာထွက်ပြေးသွားကြသည်ဟု သိရှိရသည်။ ညောင်ကန်ကျေးရွာ အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာသည့် ၎င်းတပ်မတော်စစ်ကြောင်းသည် ရွာသား လေးဦးဖြစ်သည့် ဦးမောင်လှိုင်ဝင်း၊ ဦးထွန်းတင်နု၊ ဦးမောင်ဒေါင်း နှင့် ဦးငဝိန်တင်တို့ကို ဖမ်းဆီးခဲ့ပြီး လမ်းပြခိုင်းခဲ့ပြီးနောက် ပြန်လည် လွတ်ပေးခဲ့သည်။

မြောက်ဦးတွင် ပစ်ခတ်ခြင်းခံရသောကြောင့် ဒေသခံတစ်ဦးဒဏ်ရာရ၊ တစ်ဦး ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရ

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့၊ ငွေတောင်ပေါက်တံတားအနီးတွင် စက်တင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့၊ ည ၈ နာရီ အချိန်၌ စစ်ဆေးရေး ဂိတ်မှ သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်သောကြောင့် ဒေသခံတစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပြီး တစ်ဦး ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရကြောင်း သိရှိရသည်။ အဆိုပါဒေသခံနှစ်ဦးမှာ မြောက်ဦးမြို့၊ ဘီးလူးကန်ရပ်ကွက်နေ ဦးထွန်းထွန်းမြင့် နှင့် ဆင်ချဆိပ်ရပ်ကွက်နေ ဦးထွန်းငြိမ်း တို့ဖြစ်ကြသည်။ ပစ်ခတ်မှုဖြစ်စဉ်အတွင်း ဦးထွန်းထွန်းမြင့်တွင် ညာဖက်ပေါင်၌ ကျည်ထိမှန်သွားခဲ့ပြီး ဦးထွန်းငြိမ်းကိုမူ ဖမ်းဆီးသွားခဲ့သည်။ ၎င်းတို့နှစ်ဦးသည် ငါးမြူးထောင်ပြီးအပြန် ငွေတောင်ပေါက် တံတားအနီးအရောက်တွင် ပစ်ခတ် ခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဒဏ်ရာရရှိသွားသူ ဦးထွန်းထွန်းမြင့်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ၎င်း၏ပေါင်ကို ကျည်ထိမှန်၍ လဲကျသွား သောအခါ လှိမ့်၍ ချောင်းအတွင်းသို့ရောက်ရှိသွားပြီး ၎င်း၏ ညီဖြစ်သူကို ဖမ်းဆီး၊ ခေါ်ဆောင်သွားကာ ရိုက်သည့် အသံများကို ကြားခဲ့ရသည်ဟု ဦးထွန်းထွန်းမြင့်မှ ဆိုသည်။ ၎င်းတို့နှစ်ဦးမှာ ကြုံရာကျပန်း လုပ်ကိုင်စားသောက်နေသူများ ဖြစ်သဖြင့် ဖမ်းဆီးခြင်းခံရသည့် ဦးထွန်းငြိမ်းအား ပြန်လည်လွတ်ပေးစေချင်သည်ဟု ၎င်းမှဆိုသည်။

နိုင်ငံရေးပါတီတချို့၏ မဲဆွယ်မိန့်ခွန်းရုပ်သံ ဆင်ဆာဖြတ်တောက်ခြင်းခံရ

နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှ ထုတ်လွှင့်ပေးမည့် ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲအတွက် နိုင်ငံရေးပါတီများ၏ မဲဆွယ်ဟောပြောခြင်း မိန့်ခွန်းတွင် ဆင်ဆာဖြတ်တောက်မှုများရှိနေကြောင်း ဆင်ဆာဖြတ်တောက်ခြင်းခံရသည့် နိုင်ငံရေးပါတီများထံမှ သိရှိရသည်။ မိန့်ခွန်း ဆင်ဆာဖြတ်တောက်ခြင်းခံရသည့် နိုင်ငံရေးပါတီများမှာ ထားဝယ် တိုင်းရင်းသားများပါတီ၊ လူ့ဘောင်သစ် ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (DPNS)၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အင်အားစုပါတီ (NDF) နှင့် ပြည်သူ့ပါတီတို့ဖြစ်ကြသည်။ ထားဝယ် တိုင်းရင်းသားများ ပါတီအနေနှင့် ဆင်ဆာဖြတ်တောက်ခြင်းခံထားရသည့် ရုပ်သံနှင့် မိန့်ခွန်းကို နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာမှတစ်ဆင့် ထုတ်လွှင့် ခွင့်ပြုမည် ဖြစ်သော်လည်း မိန့်ခွန်းအပြည့်အစုံကို အများပြည်သူ သိရှိနိုင်ရန် လူမှုကွန်ရက်မှ တစ်ဆင့်လည်း တင်ပြသွားမည် ဖြစ်သည်။ ထားဝယ်တိုင်းရင်းသားများပါတီ အတွင်းရေးမှူး ၂ ဦးသူရိန်လှိုင်မှ

၎င်းတို့၏မိန့်ခွန်း၌ ဒေသအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အား အခြေအနေ နှင့် ထားဝယ်တိုင်းရင်းသား ရပိုင်ခွင့်ကိစ္စများ ဆင်ဆာ ဖြတ်တောက်ခြင်းခံထားရသည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

လူ့ဘောင်သစ် ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (DPNS) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်မိုးဇော်မှ ၎င်းတို့၏မိန့်ခွန်း၌ ကြေးနီစီမံကိန်း လုပ်ဆောင်နေသည့် လက်ပံတောင်းတောင်အရေး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မအူပင်မြို့နယ်၊ မလက်တိုကျေးရွာမှ မြေယာအရေးအခင်း၊ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး၊ အောင်သပြေကျေးရွာမှ ဒေသခံများနှင့် ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားသည့် ဘီလပ်မြေစက်ရုံကိစ္စ၊ ကလေးသူငယ်များ၏ အခြေအနေကို ဖော်ပြသည့် UNICEF အစီရင်ခံစာ၊ အစိုးရဌာနဆိုင်ရာများတွင် လူငယ်များ ဝန်ထမ်းအဖြစ် လုပ်ကိုင်လို စိတ်နည်းသည့်အကြောင်းရင်းနှင့် ဖိနှိပ်ခံလူတန်းစားဆိုသည့် နိုင်ငံရေးအခေါ်အဝေါ်များ ဆင်ဆာဖြတ်တောက်ခြင်း ခံထားရသည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ မိန့်ခွန်းဖြတ်တောက်ခြင်းခံခဲ့ရသဖြင့် မိန့်ခွန်းပြောသည့် ရုပ်သံရိုက်ကူးခြင်းကို ဆောင်ရွက် တော့မည် မဟုတ်ဟု လူ့ဘောင်သစ် ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (DPNS) မှ ကြေညာခဲ့သည်။

ထို့ပြင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ ဆင်ဆာဖြတ်သဖြင့် ဟောပြောမှု လုပ်ဆောင်တော့မည်မဟုတ်ကြောင်း ပြည်သူ့ပါတီမှ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

မြေပုံမြို့နယ်တွင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ဒေသခံနှစ်ဦးကို ဖမ်းဆီးရိုက်နှက်ခဲ့

စက်တင်ဘာလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြေပုံမြို့နယ်၊ ဥက္ကံကျေးရွာ၌ ယာယီတပ်စခန်းချထားသည့် တပ်မတော် စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ မြေပုံမြို့နယ်၊ မြိုင်သာယာကျေးရွာမှ ဒေသခံနှစ်ဦးဖြစ်သည့် ကိုထွန်းမြင့်သန်း နှင့် ကိုမြင့်မောင်တို့ကို ဖမ်းဆီး၍ ရိုက်နှက်စစ်ဆေးခဲ့သည်။ ၎င်းတို့နှစ်ဦးသည် ယိုးဆွန်းကျေးရွာ၌ ကိုထွန်းမြင့်သန်း၏ကလေးမွေးစာရင်း ကို ပေးရန်အသွား လမ်း၌ အဆိုပါတပ်မတော်စစ်ကြောင်းနှင့်တွေ့ကာ ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ ကိုမြင့်မောင်သည် ရိုက်နှက်ခြင်းခံခဲ့ရသောကြောင့် ဦးခေါင်းကွဲသွားခဲ့ပြီး ကိုထွန်းမြင့်သန်းတွင် မျက်နှာ၌ ရောင်ရမ်းသွားခဲ့သည်။ ၎င်းတို့နှစ်ဦးကို ပြန်လည်လွှတ်ပေးရန် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ဗိုလ်မှူးထံသို့ ၎င်းတို့၏ မိသားစုဝင်များ နှင့် ကျေးရွာတာဝန်ရှိသူများမှ သွားရောက် တောင်းဆိုခဲ့ကြသည့်အတွက် ထိုနေ့ညနေ၌ ပြန်လည်လွှတ်ပေးခဲ့သည်ဟု မြိုင်သာယာကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမောင်လှခင်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ လက်ရှိတွင် ၎င်းတို့နှစ်ဦးသည် ဆေးကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည်။

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ဖမ်းဆီးထားသည့် ကျောက်တော်ဒေသခံများ ပြန်လည်လွှတ်မြောက်လာ

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်တွင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ဖမ်းဆီးထားသည့် ဒေသခံ ၁၁ ဦးသည် စက်တင်ဘာလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် ပြန်လည် လွှတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ ပြန်လည်လွှတ်မြောက်လာသူများမှာ သရက်တပင်ကျေးရွာမှ ကျောင်းဆရာ ဦးမောင်မောင်ဦး၊ ဦးငညီး၊ ဦးမောင်ဘဦး၊ ဦးမောင်မောင်ညွန့်၊ ဦးထွန်းစိန်၊ ဦးမောင်မောင်ဝင်း၊ မောင်ရန်နိုင်စိုး၊ ဦးအောင်ခိုင်စိုး၊ ဦးမောင်သန်းမြင့် နှင့် အခြားကျေးရွာမှ ရွာသားနှစ်ဦးတို့ဖြစ်ကြသည်။ စက်တင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် အဆိုပါ တပ်မတော် စစ်ကြောင်းသည် သရက်တပင်ကျေးရွာအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာခဲ့ပြီး စစ်ကြောင်းသွားရာ လမ်းကြောင်း၌ တွေ့ရှိသည့် ကျေးရွာသား (၂၀) ဦးကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ကာ ကျေးရွာအတွင်းရှိ ကျေးလက်ကျန်းမာ ရေးဆေးပေးခန်း ခြံဝင်းအတွင်း၌ ထိန်းသိမ်းထားခဲ့သည်။ ညနေပိုင်းအချိန် စစ်ကြောင်းပြန်စဉ် ဖမ်းဆီးထားသူ ကိုးဦးအား

ပြန်လည်လွတ်ပေးခဲ့ပြီး ကျန်ရှိသူများကို အဆိုပါကျေးရွာနှင့် တစ်မိုင်ခန့် ကွာဝေးသည့် ဒေါင်းတော်ယိုးကျေးရွာအနီးရှိ တပ်ရင်း ၃၇၆ သို့ ခေါ်ဆောင်သွားကြောင်း ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာသူများမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာသူ ၁၁ ဦးလုံးသည် ရိုက်နှက်ခြင်းခံခဲ့ရသဖြင့် မျက်နှာ နှင့် ခြေထောက်တို့၌ ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ကြောင်းကို ပြောဆိုကြသော်လည်း ပြန်လည်ဖမ်းဆီးခြင်းခံရမည်ကို စိုးရိမ်သဖြင့် အသေးစိတ်ပြောကြားရန် ငြင်းဆိုခဲ့ကြသည်။

ကျောက်တော်ဒေသခံ ၁၈ ဦးပျောက်ဆုံးနေမှု ၇ လခန့်ကြာသော်လည်း ထူးခြားမှုမရှိသေး

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်တွင် တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးသွားခဲ့ပြီးနောက် ပျောက်ဆုံးလျက်ရှိသည့် တင်းမ ကျေးရွာသား (၁၈) ဦး၏ သတင်းအား (၇)လခန့် ကြာမြင့်လာသော်လည်း ထူးခြားမှုမရှိသေးကြောင်း ၎င်းတို့၏ မိသားစုဝင်များမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ မတ်လ ၁၆ ရက်နေ့တွင် အဆိုပါကျေးရွာအနီးရှိ တောင်ရှည်တောင်၌ တပ်စွဲထားသည့် တပ်မ (၅၅)မှ ကျေးရွာအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာခဲ့ပြီး ကျေးရွာသား (၄၀) ကျော်အား ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် သက်ကြီးပိုင်းများကို ပြန်လည်လွတ်ပေးခဲ့ပြီး ရှစ်တန်းကျောင်းသား မောင်ထွန်းထွန်းဝေ အပါအဝင် ကျေးရွာသား (၁၈) ဦးအား ကြိုးတုပ်ကာ တောင်ပေါ်သို့ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားသည့်နေ့မှစ၍ ယနေ့အချိန်ထိ သတင်းအစအန တစ်စုံတစ်ရာမရရှိသေးသဖြင့် စိတ်ပူကြောင်း ဖမ်းဆီးခြင်းခံရသူ မောင်ထွန်းထွန်းဝေ၏ဖခင် ဦးသာထွန်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းသို့ ဖမ်းဆီးခြင်းခံရသူများမှာ ကျေးရွာအတွင်း ရိုးသားစွာလုပ်ကိုင် စားသောက်နေသူများ နှင့် ကျောင်းတက်နေသည့် ကလေးငယ်များဖြစ်ကြောင်း ဒေသခံများမှ ဆိုသည်။ တင်းမကျေးရွာသားများ ဖမ်းဆီးခံရခြင်း နှင့်ပတ်သက်၍ မိသားစုဝင်များ၏ ထွက်ဆိုချက်များနှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် (MNHRC) ထံသို့ တိုင်တန်းထားသော်လည်း ယနေ့အချိန်ထိ တစ်စုံတစ်ရာ လုပ်ဆောင်ပေးခြင်းမရှိသေးကြောင်း ရခိုင်လူ့အခွင့်အရေး ကာကွယ် မြှင့်တင်သူများအဖွဲ့ထံမှ သိရှိရသည်။ တပ်မတော်သတင်းမှန်ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့မှ ဗိုလ်ချုပ်ဇော်မင်းထွန်းမှ တင်းမကျေးရွာသား များအား ဖမ်းဆီးထားခြင်းများမရှိကြောင်း ဇွန်လအတွင်းပြုလုပ်ခဲ့သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် သတင်းထောက်များကို ပြောဆိုထားသည်။

ရခိုင်အမျိုးသားပါတီ၏ မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးမိန့်ခွန်း ဆင်ဆာဖြတ်တောက်ခြင်းခံရ

နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှ ထုတ်လွှင့်ခဲ့သည့် ရခိုင်အမျိုးသားပါတီ(ANP)၏ မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးမိန့်ခွန်းသည် ဆင်ဆာဖြတ် တောက်ခြင်းခံခဲ့ရသည်ဟု သိရှိရသည်။ ANP ပါတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသာထွန်းလှမှ “ဆင်ဆာဖြတ်ခြင်းခံရသည့် အချက်များမှာ ရခိုင် ပြည်နယ်တွင် လက်ရှိ ဘေးဒုက္ခများ ခံစားနေကြရသည့်ကာလအတွင်း မဲပေးရမည်ဖြစ်သည့်အတွက် စိတ်ပျက်မှုများ၊ နာကျည်းမှုများ၊ ဆုံးဖြတ်ရခက်ခဲမှုများ ဝေဝါးမှုရှိမည်ကို ပါတီအနေဖြင့် နားလည်သဘောပေါက်သည်ဆိုသည့်အချက်နှင့် ရခိုင်ပြည်တွင် ရခိုင်အမျိုးသားပါတီသည် ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲတွင် အများစုအနိုင်ရထားသော်လည်း ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ အကျပ်အတည်းကြောင့်ဆိုသည့် အကြောင်းပြချက်ဖြင့် ပြည်နယ်အစိုးရ ဖွဲ့စည်းခွင့် မရခဲ့ပါ ဆိုသည့်အချက်နှင့် ခေတ်အဆက်ဆက်တွင် ရခိုင်လူမျိုးများ ဆုံးရှုံးနေသည့် အမျိုးသားအခွင့်အာဏာကို နည်းပေါင်းစုံဖြင့် ကြိုးစား ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ဆိုသည့် အချက်များဖြစ်ပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ယခုလက်ရှိ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည့် ပြည်တွင်းစစ်ဆိုသည်ကို ပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခဟု ပြင်ဆင်မှုပေးသည့်အပြင် တခြားဝေါဟာရ အတိုအစများလည်း ဖြတ်တောက်ခြင်း ခံခဲ့ရသည်” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ဖမ်းဆီးသွားခဲ့သည့် သုံးဘီးဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်သူ၏ ရုပ်အလောင်းကို ဆေးရုံသို့ လွှဲပြောင်း

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ ဖမ်းဆီးသွားခဲ့သည့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ အောင်တိုက်အုပ်စု၊ မြို့သစ်ရပ်ကွက်မှ သုံးဘီးဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်သူ ဦးအေးကျော်၏ ရုပ်အလောင်းကို စက်တင်ဘာလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှတစ်ဆင့် မြောက်ဦး ဆေးရုံသို့ လွှဲပြောင်းပေးခဲ့သည်ဟု သိရှိရသည်။ သေဆုံးသူ ဦးအေးကျော်၏ အလောင်းတွင် လက်နှစ်ဘက်ကို ကြိုးဖြင့် တုတ်ထားသည့် ဒဏ်ရာများ နှင့် ဦးခေါင်းကို ရိုက်နှက်ထားသဖြင့် အက်ကွဲဒဏ်ရာများကို တွေ့ရှိရကြောင်း ၎င်း၏ မိသားစုဝင်များမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ဦးအေးကျော်သည် မြောက်ဦးမြို့နယ် နထင်(ခမီး) ကျေးရွာသို့ သုံးဘီးဆိုင်ကယ်ဖြင့် ခရီးသည်တစ်ဦးအား လိုက်ပါပို့ဆောင်စဉ် တပ်ရင်း(၃၇၇)၏ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခြင်းကို ခံခဲ့ရသည်။ သို့ဖြစ်၍ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် မိသားစုဝင်များမှ တပ်ရင်း (၃၇၇) သို့ သွားရောက်စုံစမ်းခဲ့သော်လည်း ဖမ်းဆီးခြင်းမရှိဟု ပြောကြားသောကြောင့် ပြန်လာခဲ့ရသည်ဟု ဦးအေးကျော်၏ ယောက္ခမဖြစ်သူ ဦးမောင်နုမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

ဦးအေးကျော်၏လက်ကိုင်ဖုန်းအတွင်းမှ ရက္ခိုင့်တပ်တော်(AA) နှင့် ဆက်သွယ်ထားသည့် အချက်အလက်များအားတွေ့ရှိသဖြင့် ထိန်းသိမ်းခဲ့ကာ လိုအပ်သည့်စစ်ဆေးမေးမြန်းမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိစဉ်တွင် စက်တင်ဘာလ ၂၈ ရက်နေ့၌ ဦးအေးကျော်အား နံနက်စာကျွေးရန် လုပ်ဆောင်စဉ် ၎င်းသည် စစ်ကြောင်းအဖွဲ့ဝင်၏ ပစ္စတိုသေနတ်အားလှယူ၍ မိမိကိုယ်ကို ပစ်ခတ်ခဲ့၍ ဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်သတင်းမှန် ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့မှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

နိုင်ငံပိုင်ရုပ်မြင်သံကြားမှတစ်ဆင့် မဲဆွယ်မိန့်ခွန်းပြောရာတွင် ပါဝင်တော့မည်မဟုတ်ကြောင်း AFP ပါတီ ပြောကြား

နိုင်ငံပိုင်ရုပ်မြင်သံကြား (MRTV)နှင့် သတင်းစာများမှတစ်ဆင့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ မဲဆွယ်စည်းရုံး မိန့်ခွန်းပြောသည့် အစီအစဉ်တွင် ရခိုင်ဦးဆောင်ပါတီ(AFP)အနေဖြင့် ပါဝင်တော့မည်မဟုတ်ကြောင်း ယင်းပါတီမှ တာဝန်ရှိသူများမှ ပြောကြားခဲ့ သည်။ AFP ပါတီ၏ မဲဆွယ်မိန့်ခွန်းပါ ဟောပြောချက်စကားလုံးအများအပြားကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင် (UEC)မှ ပြင်ဆင်ဖြတ်တောက်လိုက်သည့်အတွက် မပါဝင်ရခြင်းဖြစ်သည်ဟု ပါတီ၏ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဦးကျော်ဇောဦးမှဆို သည်။ ယင်းအပြင် AFP ပါတီမှတ်ပုံတင်သည့်အချိန်ကတည်းက အတည်ပြုထားသည့် ပါတီလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ရည်ရွယ်ချက်များကို မဲဆွယ်မိန့်ခွန်းပြောမည့်အစီအစဉ်တွင် UEC မှ ဖြတ်တောက်ထားခြင်းကို တွေ့ရှိရသည်ဟုလည်း ပါတီတာဝန်ရှိသူများထံမှ သိရှိရသည်။ UEC မှ ဆင်ဆာဖြတ်တောက်လိုက်သည့်အတွက် နိုင်ငံပိုင်ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် သတင်းစာများတွင် ပါဝင်တော့မည်မဟုတ်ဘဲ တခြားလွတ်လပ်စွာပြောဆိုနိုင်သည့် Channel များတွင်သာ မဲဆွယ်စည်းရုံးသွား မည်ဟုလည်း ပါတီတာဝန်ရှိသူများမှ ဆိုကြသည်။

အကြမ်းဖက်အဖြစ်ကြေညာထားသော အဖွဲ့အစည်းများရှိသည့်နေရာများမှအပ ကျန်နယ်မြေများ၌ တပ်မတော်မှ အပစ်ရပ် သက်တမ်းတိုး

နိုင်ငံတော်မှ အကြမ်းဖက်အဖြစ်ကြေညာထားသော အဖွဲ့အစည်းများရှိသည့်နေရာများမှအပ ကျန်နယ်မြေများ၌ အပစ်အခတ် ရပ်စဲမည်ဖြစ်ကြောင်း စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်မှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများ အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့မှ ၃၁ ရက်နေ့အထိ စစ်ရေးလှုပ်ရှားမှုများကို တိုးမြှင့်ရပ်စဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တပ်မတော်၏ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ တပ်မတော်နှင့် ရက္ခိုင့်တပ်တော် (AA) တို့သည် ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်၊ ပလက်ဝမြို့နယ်တို့တွင် ၂၀၁၈ နှစ်ကုန်ပိုင်းမှ လက်ရှိအချိန်ထိ တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားလျက်ရှိနေပြီး တပ်မတော်မှ အပစ်ရပ်ကြေညာရာတွင် AA ရှိနေသည့် နေရာများကို ချန်လှပ်ထားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ လက်ရှိရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ကိုဗစ်ပိုးတွေ့ရှိမှု မြင့်တက်နေသဖြင့်

တပ်မတော် အနေ ဖြင့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရာတွင် ရခိုင်ဒေသအား ထည့်သွင်းစဉ်းစားသင့်ကြောင်း မြောက်ဦးမြို့နယ်ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးထွန်းသာစိန်မှ ထောက်ပြ ပြောဆိုခဲ့သည်။

မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးဆင်းနေသည့် တအာင်းအမျိုးသားပါတီကို RCSS/SSA ခြိမ်းခြောက်

ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း၊ လွိုင်လင်ခရိုင် မိုင်းကိုင်းမြို့နယ်တွင် မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးဆင်းနေသည့် တအာင်းအမျိုးသားပါတီ (TNP)ကို ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ/ရှမ်းပြည်တပ်မတော် (RCSS/SSA)မှ ဖိအားပေးခြိမ်းခြောက်လျက်ရှိကြောင်း TNP ပါတီတာဝန်ရှိသူမှ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ မိုင်းကိုင်းမြို့နယ်၊ ပန်တုကကျေးရွာအုပ်စုရှိ ကျေးရွာသုံးရွာမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများထံ မဲဆွယ်စည်းရုံးခွင့်ပေးပါက ဒဏ်ကြေးငွေကျပ် ၁၀ သိန်းပေးဆောင်ရမည်ဟု RCSS/SSA မှ စက်တင်ဘာလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် စာပေးပို့ခဲ့ကြောင်း TNP ပါတီ ဗဟိုအတွင်းရေးမှူး တားကျော်အောင်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။

မိုင်းကိုင်းမြို့နယ်သည် တအာင်းနယ်မြေမဟုတ်သည့်အတွက် မဲဆွယ်စည်းရုံးခြင်းမပြုလုပ်ရန် RCSS/SSA မှ ပြီးခဲ့သည့် ဩဂုတ်လအတွင်း TNP ပါတီဝင်များကိုခေါ်ယူပြီး ဖိအားပေးခြိမ်းခြောက်ခဲ့ကြောင်းလည်း မိုင်းကိုင်းမြို့နယ် ပြည်နယ်လွှတ်တော် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) တွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် TNP ပါတီကိုယ်စားလှယ်လောင်း မိုင်းအောင်ခမ်းမှဆိုသည်။

တပ်မတော်၏ ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရသော မြောက်ဦးမြို့နယ်မှ ရွာသားတစ်ဦး ၇ လ နီးပါးကြာသည်အထိ ပျောက်ဆုံးနေသည့် အတွက် သေဆုံးပြီဟု မိသားစု ယူဆ

တပ်မတော်၏ ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရသော ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ အထုပ်သေမကျေးရွာမှ ဦးစံရွှေသန်း(ခ) အသန်းချသည် ၇ လနီးပါး ကြာမြင့်လာသည်အထိ ၎င်း၏ မိသားစုနှင့် အဆက်အသွယ်တစ်စုံတစ်ရာ မရရှိဘဲ ပျောက်ဆုံးနေသဖြင့် လက်လွန်သေဆုံးသွားပြီဟု မိသားစုက ယူဆထားသည်ဟု သိရှိရသည်။ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ဦးစံရွှေသန်း (ခ)အသန်းချသည် မြောင်းဘွေကျေးရွာသို့ ဈေးဝယ်ထွက်လာစဉ် မြောင်းဘွယ်တံတားအနီးမိုင်းကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ပစ်ခတ်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ထိုပစ်ခတ်မှုဖြစ်စဉ်တွင် အရပ်သား သုံးဦးသေဆုံးခဲ့ကာ ဦးစံရွှေသန်းအပါအဝင် အရပ်သား ၁၅ ဦးကို တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။

ဦးစံရွှေသန်းအပါအဝင် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသူ ၁၅ ဦးကို ခမရ (၅၄၀) မြောက်ဦးတပ်ရင်းတွင် ချုပ်နှောင်ထားခဲ့ကြောင်း၊ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားသူများအနက်မှ ၁၄ ဦးကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဖြင့် မြောက်ဦးရဲစခန်းသို့ အမှုဖွင့် ပို့ဆောင်ခဲ့ပြီး ဦးစံရွှေသန်း ပါမလာခဲ့ကြောင်း၊ ဖမ်းဆီးခြင်းခံရသူတစ်ဦးဖြစ်သော မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ ဒုံဘွေကျေးရွာမှ မောင်ဝိုင်းမှ ဦးစံရွှေသန်းသည် ၎င်းတို့နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသည်ဟု ဦးစံရွှေသန်း၏ မိသားစုထံသို့ အသိပေးခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

အမ်းမြို့နယ်တွင် လက်နောက်ပြန်ကြိုးတုပ်ပြီး သေဆုံးလျက်ရှိသည့် အလောင်းနှစ်လောင်းကိုတွေ့ရှိသဖြင့် ဒေသခံများ စိုးရိမ်

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ အမ်းမြို့နယ်တွင် လက်နောက်ပြန်ကြိုးတုပ်ပြီး သေဆုံးလျက်ရှိသည့် အမည်မသိ အလောင်းနှစ်လောင်းကို တွေ့ရှိသဖြင့် ဒေသခံများ စိုးရိမ် ကြောက်လန့်နေကြသည်။ အဆိုပါမြို့နယ်ရှိ အိုးပုံကျေးရွာနှင့်တစ်ခိုင်ခန့်ဝေးသော မြောက်ဦး ချောင်းကမ်းနားတွင် လူသေအလောင်း တစ်လောင်းအား စက်တင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် တွေ့ရှိခဲ့ပြီး ပေသာမော်ပေါက် အမ်းချောင်းဝအနီး၌ စက်တင်ဘာလ ၂၈ ရက် နေ့တွင် ထပ်မံ၍ လူသေအလောင်းတစ်လောင်းကို

တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ဒေသခံများ ထံမှသိရှိရသည်။ အလောင်းများတွေ့ရှိသည့် အနီးအနားကျေးရွာများတွင် လူပျောက်ဆုံးနေမှုများလည်း မရှိသဖြင့် သေဆုံး လျက်တွေ့ရှိသည့် အလောင်းနှစ်လောင်းမှာ မည်သူမည်ဝါဆိုသည်ကို သိရှိရခြင်း မရှိသေးပါ။

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ

အရမ်းပါသည့် ဆက်စပ်သတင်းများ ဖတ်ရန် Links

ဖမ်းဆီးခံရခြင်းများ

ကျောက်တော်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာသုံးရွာမှ ဒေသခံရွာသားတစ်ထောင်ကျော်ကို ဖမ်းဆီး

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃ ရက်၊ BNI

မုံရွာတွင် ရခိုင်အရေးနှင့်ပတ်သက်၍ စတစ်ကာကမ်ပိန်း ထပ်မံပြုလုပ်သူများကို ဖမ်းဆီး

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၁ ရက်၊ VOM/မြန်မာ

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ ကျောက်တော်ဒေသခံ သုံးဦးအား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်၊ နှစ်ဦးအား ပြန်လည် လွှတ်ပေး

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၈ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃၀ ရက်၊ BNI

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃၀ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များမှ ဖမ်းဆီးမှုများ

ပါတီဝင်တစ်ဦးအား RCSS/SSA မှ ဖမ်းဆီးသွားဟု တအာင်းအမျိုးသားပါတီ(TNP) ပြောကြား

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၉ ရက်၊ Shan News/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၀ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၁ ရက်၊ 7 Day News/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၁ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ

တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များထံမှ လွတ်မြောက်မှုများ

ရက္ခိုင့်တပ်တော် (AA) မှ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားသည့် မြောက်ဦးမှ သံဃာတော် လေးပါး ပြန်လည် လွတ်မြောက်

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ ဒီဗီဘီ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၇ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၈ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

ပျောက်ဆုံးသွားခြင်းများ

ကျောက်တော်မြို့နယ်တွင် မျှစ်အရောင်းအဝယ်လုပ်နေသူ နှစ်ဦး ပျောက်ဆုံး

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၉ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ

တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

ရက္ခိုင့်တပ်တော် (AA) အတွက် ရိက္ခာသိုလှောင်ထားသည်ဟူသော စွပ်စွဲချက်ဖြင့် ဆန်စက်ပိုင်ရှင်တစ်ဦး ဖမ်းဆီး၊ အမှုဖွင့်ခြင်း ခံရ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁ ရက်၊ Myanmar Now/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁ ရက်၊ DMG

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂ ရက်၊ DMG

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃ ရက်၊ နိရုဇ္ဈရာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၅ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ DMG

ကယားပြည်နယ်လွတ်တော်ကို ဂုဏ်သိက္ခာကျဆင်းစေရန် ရေးသားသည်ဟုဆိုကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပိုင်ရှင် တစ်ဦးကို အမှုဖွင့်

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၈ ရက်၊ ဒီဗီဘီ/မြန်မာ

မောင်တောမြို့နယ်မှ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး သေဆုံးမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရွက်ညိုတောင်ကျေးရွာသားတစ်ဦး၊ ယာယီ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး တစ်ဦး နှင့် မွတ်စလင် တစ်ဦးတို့အား ဖမ်းဆီးအမှုဖွင့်

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၇ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၈ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၈ ရက်၊ DMG

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ DMG

ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရရုံးရှေ့ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြသည့် ကျောင်းသားသုံးဦး ဖမ်းဆီးအမှုဖွင့်ခြင်းခံရ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ နိရုဇ္ဈရာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ နိရုဇ္ဈရာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ DMG

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ နိရုဇ္ဈရာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ နိရုဇ္ဈရာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ Myanmar Now

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ နိရုဇ္ဈရာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၃ ရက်၊ နိရုဇ္ဈရာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၄ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်၊ VOM/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်၊ အီလဲဗင်း/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်၊ နိရုဇ္ဈရာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်၊ DMG

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများကို ဆန့်ကျင်ကြောင်း မန္တလေးမြို့၌ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြသည့် ကျောင်းသား ၁၃ ဦး အမှုဖွင့်ခြင်းခံရ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ အီလဲဗင်း/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ DMG

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ 7 Day News/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ ဒီဗီဘီ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ DMG

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ 7 Day News/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ 7 Day News/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၃ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၃ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၃ ရက်၊ The Voice/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၃ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ 7 Day News/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ 7 Day News/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ အီလဲဗင်း/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့အာရှအသံ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ All Burma Federation of Student Unions - cec ၏ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၆ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၆ ရက်၊ နိရဉ္စရာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၇ ရက်၊ VOM/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၇ ရက်၊ All Burma Federation of Student Unions - cec ၏ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၇ ရက်၊ All Burma Federation of Student Unions - cec ၏ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၇ ရက်၊ All Burma Federation of Student Unions - cec ၏ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၈ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၈ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် လက်ရှိဖြစ်ပွားနေသော အခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ စတစ်ကာကမ်ပိန်း ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ဗကသခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးကို မြို့နယ်နှစ်မြို့နယ်တွင် အမှုဖွင့်

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၃ ရက်၊ အီလဲဗင်း/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၃ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ

မိတ္ထီလာတက္ကသိုလ်ကျောင်းသားသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် ငါးဦး အမှုဖွင့်ခြင်းခံရ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၅ ရက်၊ VOM/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၅ ရက်၊ ခေတ်သစ်မီဒီယာ၏ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၅ ရက်၊ ခေတ်သစ်မီဒီယာ၏ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၆ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၆ ရက်၊ The Voice/မြန်မာ

မုံရွာခရိုင် ဗကသအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးကို ဖမ်းဆီး၊ အမှုဖွင့်

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၇ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၈ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၈ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ

မိတ္ထီလာအကျဉ်းထောင်ရှေ့တွင် ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့သည့် ကျောင်းသား လေးဦးကို အမှုဖွင့်

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်၊ ခေတ်သစ်မီဒီယာ၏ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ/မြန်မာ

ကရင်အာဇာနည်နေ့ကျင်းပသူ သုံးဦးကို ထောင်ဒဏ် ၁၅ ရက်စီ ချမှတ်

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၄ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၈ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ

ရခိုင်အရေးနှင့်ပတ်သက်၍ စတစ်ကာကမ်ပိန်းပြုလုပ်ခဲ့သည့်အတွက် ဗကသများအဖွဲ့ချုပ် ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ(၂) နှင့် ပြည်တက္ကသိုလ် ကျောင်းသား နှစ်ဦး ဖမ်းဆီး၊ အမှုဖွင့်ခြင်းခံရ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၈ ရက်၊ Fortify Rights

ရက္ခိဋ္ဌတပ်တော် (AA) အတွက် ရန်ပုံငွေရှာဖွေပေးနေသည်ဟု စွပ်စွဲခြင်းခံထားရသူ တစ်ဦးကို အလုပ်နှင့်ထောင် ၁၅ နှစ်ချမှတ်

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၆ ရက်၊ VOM/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃ ရက်၊ Myanmar Now/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၆ ရက်၊ All Burma Federation of Student Unions - cec ၏ လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ

ပလက်ဝဒေသခံနှစ်ဦး အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ Myanmar Now/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၅ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၅ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃၀ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၇ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

အောင်သပြေကျေးရွာသား ဦးရွှေအုန်းကို နိုင်ငံတော်အကြည်ညိုပျက်စေမှု ပုဒ်မ ၅၀၅ (ခ)ဖြင့် ထောင်ဒဏ် တစ်နှစ် ထပ်မံချမှတ်

ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်၊ ခေတ်သစ်မီဒီယာ၏ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ/မြန်မာ

ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်တွင် အင်တာနက်လိုင်းများပြန်ဖွင့်ပေးရန် လှုပ်ရှားမှုပြုလုပ်ခဲ့သည့် မောင်ဆောင်းခကို ဒဏ်ငွေချမှတ်

ရခိုင်အရေး မန္တလေးတွင် ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့သည့် ကျောင်းသားတစ်ဦးကို အလုပ် နှင့် ထောင်ဒဏ် တစ်လ ချမှတ်

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂ ရက်၊ HRW

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ Fortify Rights

ထောင်မှလွတ်မြောက်မှုများ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ Amnesty

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်မြင်ခဲ့သည့် အကျဉ်းသား ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၅၅ ဦးကို လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်ပြု

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၅ ရက်၊ အီလဲဗင်း/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၅ ရက်၊ မရွှိမ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ The Voice/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ Global

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ Global

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၇ ရက်၊ မြန်မာတိုင်း

ဘိလပ်မြေစက်ရုံပဋိပက္ခဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍
ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံထားရသည့်

သတင်းထောက်တစ်ဦးနှင့် ရွာသား နှစ်ဦးတို့ ပြန်လည်
လွတ်မြောက်

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ ဒီဗီဘီ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့
အာရှအသံ/မြန်မာ

နိုင်ငံရေးနှင့်နိုင်ငံသားတို့၏လွတ်လပ်ခွင့်အပေါ်တားမြစ်ခြင်းများနှင့်
ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုများ

မန္တလေး လူငယ်သင်တန်းကျောင်းတွင် ပြင်းထန်ဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးခဲ့သည့် လူငယ်နှစ်ဦး၏ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ သင်တန်းကျောင်းမှ လူငယ်လေးဦးကို ထပ်မံစစ်ဆေး

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁ ရက်၊ အီလဲဗင်း/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၁ ရက်၊ VOM/မြန်မာ

နယ်မြေဒေသ လုံခြုံမှုမရှိ၍ အမ်းမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာ ၁၁ ရွာတွင် မဲစာရင်းများ ကပ်နိုင်ခြင်းမရှိသေး

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

မိုင်းရယ်တွင် လမ်းသွားလမ်းလာ လူထုထိ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ စစ်ဆေးကာ ခြိမ်းခြောက်၍ ငွေကောက်ခံ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂ ရက်၊ Shan News/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ Shan News

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ လမ်းပြအဖြစ် ဖမ်းဆီးသွားခဲ့သည့် ကျောက်တော်ဒေသခံနှစ်ဦး သေနတ်ဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံး

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ Myanmar Now/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ DMG

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ DMG

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ ဧရာဝတီ

၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၅ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၅ ရက်၊ DMG

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၇ ရက်၊ BNI

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ DMG

စစ်သားများမှ ကားတစ်စီးဖြင့်တင်ဆောင်ပေးလိုက်သော ဒဏ်ရာများရရှိထားသည့် အမည်မသိ သတိမေ့နေသူတစ်ဦးကို ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၇ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

ကျောက်တော်တွင် ကျေးရွာနှစ်ရွာ မီးရှို့ခြင်းခံခဲ့ရ၍ နေအိမ် ၁၆၆ လုံး မီးလောင်ပျက်စီး

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၅ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၅ ရက်၊ အီလဲဗင်း

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၇ ရက်၊ BNI

PACE အဖွဲ့ ရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်လေ့လာခွင့် တရားဝင်အသိမှတ်ပြုလွှာ ပြန်လည်ရရှိ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ အီလဲဗင်း/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ

ခူမီးလူငယ် ဆလောင်းအောင်စိုးကို ရက်စွဲဖြင့်တပ်တော်(AA)မှ ဖမ်းဆီးထားသည်မှာ တစ်လကျော်ရှိပြီဖြစ်၍ အသက် အန္တရာယ် စိုးရိမ်ရကြောင်း KACC ထုတ်ပြန်

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၆ ရက်၊ The Voice/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၈ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ

လူ့အဖွဲ့လိုက်သတ်ဖြတ်ခဲ့ကြောင်း တပ်မတော်သားနှစ်ဦးကို ICC ထိန်းသိမ်းထား

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၈ ရက်၊ ဗွီအိုအေ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၈ ရက်၊ NBC

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၈ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့

အာရှအသံ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၈ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၈ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ ဧရာဝတီ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ မဇ္ဈိမ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ 7 Day News/မြန်မာ

ရသေ့တောင်မြို့နယ်တွင် ရွာခံအမျိုးသမီးတစ်ဦးအား အဓမ္မပြုကျင့်ခဲ့ကြောင်း တပ်မတော်သားသုံးဦး ဝန်ခံ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ ဧရာဝတီ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၃ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ

တပ်မတော်မှ ခွင့်ပြုခြင်းမရှိသောကြောင့် မံစီမြို့နယ် နမ်လင်းပါ (Nam Lim Pa) စစ်ရှောင်များ နေရပ်ပြန်နိုင်ခြင်းမရှိ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ Kachin News

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ BNI

ပစ္စည်းအငှားထမ်းသူ ပလက်ဝဒေသခံ ၄၁ ဦး နှစ်ရက်ကြာ ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရပြီးနောက် ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာ၊ ၎င်းတို့အနက်မှ တချို့ ရိုက်နှက်ဒဏ်ရာများကြောင့် ဆေးကုသမှုခံယူနေရ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၆ ရက်၊ DMG

လားရှိုးမြို့နယ်တွင် မြေမြှုပ်ထားသည့် ရုပ်အလောင်းတွေ့ရှိ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်၊ တအာင်းအမျိုးသမီးအဖွဲ့အစည်း

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ 7 Day News/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၄ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၄ ရက်၊ တအာင်းအမျိုးသမီးအဖွဲ့အစည်း

တပ်မတော်ခေါင်းဆောင်များကို ဝေဖန်သူ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ်ကျောင်းသား မိသားစုနှင့်အဆက်အသွယ်မရ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ Myanmar Now/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၈ ရက်၊ Myanmar Now

ဘားအံခရိုင်အတွင်း တိုက်ပွဲများကြောင့် ဒေသခံများ သွားလာခွင့်ကန့်သတ်ခြင်းခံရ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ KHRG

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းဝင်လာ၍ ညောင်ကန်ရွာသားများထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်၊ ဖမ်းဆီးခံရသား လေးဦး ပြန်လည် လွတ်မြောက်

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၅ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာ ၁၆ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

မြောက်ဦးတွင် ပစ်ခတ်ခြင်းခံရသောကြောင့် ဒေသခံတစ်ဦးဒဏ်ရာရ၊ တစ်ဦး ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၁ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၁ ရက်၊ DMG

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

နိုင်ငံရေးပါတီတချို့၏ မဲဆွယ်မိန့်ခွန်းရုပ်သံ ဆင်ဆာဖြတ်တောက်ခြင်းခံရ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၁ ရက်၊ ဧရာဝတီ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၃ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃၀ ရက်၊ 7 Day News/မြန်မာ

မြေပုံမြို့နယ်တွင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ဒေသခံနှစ်ဦးကို ဖမ်းဆီးရိုက်နှက်ခဲ့

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၂ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့အာရှအသံ/မြန်မာ

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ဖမ်းဆီးထားသည့် ကျောက်တော်ဒေသခံများ ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၃ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၃ ရက်၊ DMG

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၃ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၄ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၄ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့အာရှအသံ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၄ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ

ကျောက်တော်ဒေသခံ ၁၈ ဦးပျောက်ဆုံးနေမှု ၇ လခန့်ကြာသော်လည်း ထူးခြားမှုမရှိသေး

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၆ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၈ ရက်၊ BNI

ရခိုင်အမျိုးသားပါတီ၏ မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးမိန့်ခွန်း ဆင်ဆာဖြတ်တောက်ခြင်းခံရ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၆ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၇ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၈ ရက်၊ BNI

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ဖမ်းဆီးသွားခဲ့သည့် သုံးဘီးဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်သူ၏ ရုပ်အလောင်းကို ဆေးရုံသို့ လွှဲပြောင်း

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၇ ရက်၊ DMG

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၈ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၈ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၈ ရက်၊ DMG

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ BNI/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ

နိုင်ငံပိုင်ရုပ်မြင်သံကြားမှတစ်ဆင့် မဲဆွယ်မိန့်ခွန်းပြောရာတွင် ပါဝင်တော့မည်မဟုတ်ကြောင်း AFP ပါတီပြောကြား

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃၀ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ

အကြမ်းဖက်အဖြစ်ကြေငြာထားသော အဖွဲ့အစည်းများရှိသည့်နေရာများမှအပ ကျန်နယ်မြေများ၌ တပ်မတော်မှ အပစ်ရပ် သက်တမ်းတိုး

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ DMG

မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးဆင်းနေသည့်
တအာင်းအမျိုးသားပါတီကို RCSS/SSA ခြိမ်းခြောက်

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၈ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ Myanmar
Now/မြန်မာ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ

တပ်မတော်၏ ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရသော
မြောက်ဦးမြို့နယ်မှ ရွာသားတစ်ဦး ၇ လ

နီးပါးကြာသည်အထိ ပျောက်ဆုံးနေသည့်အတွက်
သေဆုံးပြီဟု မိသားစု ယူဆ

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ ခေတ်သစ်မီဒီယာ၏

လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ/မြန်မာ)

အမ်းမြို့နယ်တွင် လက်နောက်ပြန်ကြိုးတုပ်ပြီး
သေဆုံးလျက်ရှိသည့် အလောင်းနှစ်လောင်းကိုတွေ့ရှိသဖြင့်
ဒေသခံများ စိုးရိမ်

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃၀ ရက်၊ DMG/မြန်မာ

ဆက်သွယ်မေးမြန်းရန်

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း

တိတ်နိုင် (အတွင်းရေးမှူး) +၉၅(၀) ၉၄၂ ၈၀၂ ၃၈၂၈

ဘိုကြည် (တွဲဘက်အတွင်းရေးမှူး) +၉၅(၀) ၉၄၂ ၅၃၀ ၈၈၄၀

အောင်မျိုးကျော် (ရန်ကုန်ရုံးတာဝန်ခံ) +၉၅(၀) ၉၄၂ ၈၁၁ ၇၃၄၈